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2/2024

20 Kč
Pro obyvatele  
obce zdarma

Nelahozeveský 
ZPRAVODAJ

V současné době probíhají konkurzní řízení 
na místa ředitelů obecní základní a mateř-
ské školy. Oběma současným ředitelkám, 
Věře Špačkové a Kateřině Dudové, končí 
funkční období 31. července. Chtějí-li ve 
svých funkcích pokračovat i dalších šest let, 
musí své pozice obhájit v konkurzu. Zejmé-
na v případě základní školy vyvolalo vyhlá-
šení konkurzu v obci rozruch. Věra Špačková 

Obec vyhlásila konkurzy 
na ředitele základní 
a mateřské školy, vyvolalo 
to emoce

Pokračování na straně 5

Kluci pletou pomlázky, holky zdobí vejce. A nebo obráceně? Ať dělá každý to, co ho baví, ne? 
(Reportáž z letošního Pomlázkování a dalších akcí infocentra naleznete na straně 20.)

Foto: Martin Tichovský

Zdeněk Miler rezignoval 
na zastupitelský mandát, 
novou zastupitelkou je 
Soňa Brunnerová
Po roce a půl od voleb se v polovině února 
vzdal mandátu zastupitele obce Nelahozeves 
Zdeněk Miler (70). V komunálních volbách  
v roce 2018 kandidoval za sdružení Oživme 
Nelahozeves. Na jeho místo nastoupila další 
kandidátka v pořadí Soňa Brunnerová (34). 
Na zasedání zastupitelstva 26. února složila 
slib zastupitele.
Sdružení Oživme Nelahozeves získalo v ko-
munálních volbách jeden mandát z devíti. 
Lídr kandidátky a dřívější zastupitel Stanislav 
Lidmaňský ale pouhý den po volbách získaný 
mandát složil s odůvodněním, že s jediným 
hlasem nedokáže prosazovat své programové 
priority proti sedmičlenné přesile vítězného 
uskupení Pro Nelahozeves v čele se starostou 
Jakubem Bryndou. Zastupitelem se tak místo 
něho stal Zdeněk Miler, který sice kandidoval 
až ze sedmého místa, hlasy voličů jej ale vy-
nesly na druhé místo, před původní dvojku 
kandidátky Soňu Brunnerovou.

Pokračování na straně 8
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O čem jednalo zastupitelstvo

Na začátku zasedání složila slib nová zastupitelka Soňa Brunnerová 
(Oživme Nelahozeves) – viz též článek na titulní straně.

Zastupitelstvo dodatečně schválilo dotace dalším třem spolkům:

26. února

Další zasedání 
Další zasedání se bude konat v pondělí 15. dubna od 18 hodin, na 
programu je mimo jiné schválení regulačního plánu centra obce 
či záměru na vybudování zubní ordinace v prostorách bývalého 
obecního úřadu (viz článek na straně 13). Zasedání se nadále bu-
dou konat pravidelně v zasedací místnosti SAUON v Zagarolské 
ulici. Termíny a místa konání zasedání se zveřejňují na elektronic-
ké úřední desce na budově obecního úřadu a na webových strán-
kách obce vždy nejméně sedm dní před konáním zasedání.
Zasedání jsou přenášena živě na internetu, vysílání je dostupné 
na webových stránkách obce v sekci Obecní úřad / Zastupitelstvo 
obce / Přenosy ze zasedání zastupitelstva.

Většina dotací byla schvalo-
vána již na zasedání 5. úno- 
ra (viz Nelahozeveský zpra-
vodaj 1/2024, str. 3).
Obec se souhlasem zastu-
pitelstva koupila několik 
polních parcel v katastru 
Lešan (viz snímek). Za par-
cely o celkové výměře 7,5 hektaru obec zaplatila 3,7 milionu korun  
(50 Kč/m2). Pozemky může obec využít například na směnu za jiné po-
zemky, které bude v budoucnu potřebovat pro realizaci svých projek-
tů. Jak upozornil místostarosta Zdeněk Schneider (Pro Nelahozeves), 
soukromí vlastníci pozemků jsou jen zřídkakdy ochotni své pozemky 
obci prodat, častěji jsou ale přístupní ke směně za jiné pozemky. Podle 
starosty Jakuba Bryndy (Pro Nelahozeves) by taková směna přicházela 
v úvahu například v rámci připravované revitalizace některých pol-
ních cest v katastru obce.

Zastupitelstvo schválilo smlouvu o spolupráci s veltruskou měst-
skou policií, která tak rozšíří svou působnost i na obec Nelahozeves. 
Pro smlouvu hlasovalo sedm přítomných zastupitelů, proti byl Josef 
Kukla (Pro lepší rozvoj v celé obci). Smlouva nabude účinnosti až po 
schválení krajským úřadem. (Podrobnosti byly zveřejněny v Nelahoze-
veském zpravodaji 1/2024, str. 10).

Zastupitelstvo vyhlásilo konkurzy na pozice ředitelů obecní zá-
kladní a mateřské školy. (Podrobnosti v článku na titulní straně.)
Zasedání se zúčastnilo osm zastupitelů, omluven byl Ivo Kubica 
(Pro Nelahozeves).

Evropské volby budou 
na začátku června
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Ve dnech 7. a 8. června 2024 se budou konat volby do Ev-
ropského parlamentu, kde Česko bude zastupovat celkem 
21 poslanců. Volby se konají ve všech 27 členských státech 
Evropské unie a celkem se volí 720 poslanců.
V pátek 7. června volby trvají od 14 do 22 hodin, v sobotu  
8. června od 8 do 14 hodin. V Nelahozevsi budou jako v minu-
lých letech tři volební okrsky. 

 � Okrsek č. 1 (centrum obce, část ulic Zagarolská  
a Pod Strání)  
– volební místnost bude v hasičském domě

 � Okrsek č. 2 (část Nelahozevsi, Podhořany a Hleďsebe)  
– o umístění volební místnosti zatím není finálně 
rozhodnuto (bude zveřejněno na webových stránkách 
obce a na nástěnkách)

 � Okrsek č. 3 (Lešany) – volební místnost bude v nádražní 
budově stanice Nelahozeves zámek, kde se nachází 
infocentrum

Pokud nebudete v době voleb v místě bydliště, můžete si zažá-
dat o voličský průkaz, a to buď na obecním úřadě v místě trvalé-
ho bydliště nebo u zastupitelského úřadu v zahraničí, u kterého 
jste se nechali zapsat do zvláštního seznamu voličů.
O voličský průkaz můžete požádat osobně nejpozději dva 
dny před volbami do 16 hodin. Případně v listinné nebo elek-

tronické podobě či přes Portál občana. V obou případech musí 
být žádost doručena týden přede dnem voleb.
Obecní úřad bude v předstihu doručovat voličům do schránek 
volební lístky jednotlivých kandidujících uskupení.

Poslední volby do Evropského parlamentu v roce 2019, kte-
rých se zúčastnila necelá třetina voličů, vyhrálo hnutí ANO, 
druzí byli Piráti a třetí skončila ODS. Ve volbách před deseti 
lety v naší obci zvítězila KSČM. (sb)

Spolek Částka Účel dotace

Ochotníci Nelahozeves 10 000 Kč
Podpora divadelní činnosti 
v Nelahozevsi

Sbor dobrovolných 
hasičů Nelahozeves

60 000 Kč
Podpora dobrovolných hasičů  
a jejich aktivit v obci

Ski klub Kralupy 90 000 Kč
Podpora reprezentace dětí 
z obce v závodním lyžování
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Obec zrušila výběrové řízení na nového pra-
covníka či pracovnici Obecního úřadu Nela-
hozeves, které bylo vyhlášeno letos v únoru. 
Nový referent měl podle původních záměrů 
převzít zejména agendu matriky. To však ne-
bude zapotřebí, protože vedení obce se roz-
hodlo vlastní matriku zrušit. Matriční agendu 
pro ni začnou vykonávat sousední Kralupy 
nad Vltavou. Přesný termín přechodu matri-
ky do Kralup zatím nebyl stanoven. Pravdě-
podobně se tak stane k 1. lednu 2025.
Kralupská matrika tak převezme zejména 
agendu sňatků, partnerství a úmrtí. Podle 
starosty Jakuba Bryndy (Pro Nelahozeves) 
zájem o svatby v Nelahozevsi v posled-
ních letech klesá, v průměru se v naší obci 
uskuteční jedna svatba měsíčně. Svatby se 
mohou v Nelahozevsi konat i nadále a po-
věření zastupitelé obce mohou nadále za-
stávat roli oddávajících, organizaci sňatků 
bude ale nově zajišťovat kralupská matrika 
včetně přítomnosti kralupské matrikářky na 
obřadu. Svatební obřady se obvykle konají 
na nelahozeveském zámku, základní verze 
obřadu stojí 8 500 Kč na zahradě, 9 500 Kč 
ve Žlutém salonku a 14 500 Kč v Rytířském 
sále. Oblíbené jsou též obřady v altánu Mari-
ny Nelahozeves.

Agendu registrovaného partner-
ství získaly matriky běžných obcí 
teprve od letošního roku, do roku 
2023 bylo možné uzavírat registro-
vané partnerství pouze na čtrnácti 
vybraných matričních úřadech  
v republice. Nelahozeves tak bude 
agendu registrovaného partner-
ství zajišťovat pouze jeden rok.
Na jednotky se počítá i roční po-
čet úmrtí v obci, navíc jde obvykle 
pouze o úmrtí, k nimž dojde v do-
mácím prostředí, protože úmrtní 
matriku zajišťuje vždy úřad, na 

jehož území k úmrtí došlo, přičemž část lidí 
zemře v nemocnici či v léčebně.
Mezi další, ještě méně vyhledávané agendy 
matriky, které budou občané Nelahozevsi 
nově vyřizovat v Kralupech nad Vltavou, pat-
ří například určení otcovství či změna jména 
a příjmení.
Nelahozeveský obecní úřad bude nadále 
zajišťovat ověřování podpisů a kopií listin, 
v rámci agendy Czech POINT. V nezměněné 
podobě bude probíhat i vítání občánků v Ry-
tířském sále na zámku Nelahozeves.
Podle starosty Jakuba Bryndy je možné zbý-
vající agendy rozdělit mezi pět stávajících re-
ferentek obecního úřadu. Zrušením pracov-
ního místa, které se uvolnilo po nedávném 
odchodu Dany Rymelové, ušetří obec podle 
starosty přibližně 700 tisíc korun ročně. Záro-
veň ale přestane dostávat od státu příspěvek 
na činnost matriky, v posledních dvou letech 
se částka pohybovala mezi 160 a 170 tisíci 
korunami ročně.
Výhledově uvažuje vedení obce o zřízení 
pozice tajemníka obecního úřadu, který 
by zajišťoval výkon státní správy a obecně 
chod úřadu po organizační stránce, staros-
ta by se pak mohl více věnovat rozvojovým 
projektům. Současně se zvažuje zřízení rady 

obce složené z pěti zastupitelů. Rada, která 
se běžně zřizuje ve městech, by podle záko-
na převzala část pravomocí zastupitelstva 
a další část pravomocí starosty. Se zřízením 
rady by se pojila nutnost zvýšit počet členů 
zastupitelstva na patnáct. Změnu lze udělat 
vždy až od následujícího volebního období, 
aby bylo ve volbách zvoleno rovnou patnáct 
zastupitelů. Nejbližší komunální volby se 
budou konat v roce 2026. Starosta ale zdů-
razňuje, že jde zatím jen o úvahu a reálně 
by se rozšíření zastupitelstva a zřízení rady 
mohlo začít připravovat až v souvislosti  
s plánovaným rozšířením obce o novou část 
v Podhořanech (viz též článek na straně 4). 
O zřízení rady a funkce tajemníka uvažova-
la již někdejší starostka Petra Urbanová (ve 
funkci v letech 2010–2014), mezi tehdejšími 
zastupiteli ale nenašla pro svůj záměr dosta-
tečnou podporu.

(mm)

Obec ruší matriku, 
nového referenta  
potřebovat nebude

Po několika letech odkladů bude s vysokou pravděpodobností letos na 
jaře zbourán starý obecní dům v Lešanech v ulici U Kapličky. Na jeho místě 
se pak začne stavět nové komunitní centrum.
V opakované soutěži na dodavatele stavby zvítězila pražská firma HEKRA 
stavební. S touto firmou Nelahozeves zatím nemá praktické zkušenosti, 

firma má však řadu úspěšných realizací v okolních obcích. Její ředitel a zá-
roveň spolumajitel Lukáš Kratochvíl bydlí v nedaleké Velké Bučině. (Firma 
nemá nic společného s místní stavební firmou MAKRA, jejímž společníky 
jsou Jiří Kratochvíl a Martin Kratochvíl. Jde pouze o shodu jmen.)
HEKRA stavební zvítězila v konkurenci dalších šesti firem s nabídkovou ce-
nou 20,3 milionů korun, přičemž projektant původně odhadl náklady na 
15 milionů korun. V době uzávěrky zpravodaje plynuly lhůty pro případné 
odvolání neúspěšných účastníků. Smlouvu by mělo schvalovat zastupi-
telstvo na zasedání 15. dubna, poté by měla být podepsána smlouva.
Stavba bude mít dvě podlaží. V přízemí se budou nacházet společenské 
prostory, které mohou být využívány pro volnočasové aktivity obyvatel 
obce, vrátit se sem má i volební místnost pro okrsek Lešany. V patře bu-
dou vybudovány dvě garsonky. Celkově by práce včetně kompletace in-
teriérů neměly přesáhnout 16 měsíců.

(mm)

Na jaře se začne 
bourat lešanský 

obecní dům
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ONplan zveřejnil analýzu 
území Podhořan

V dotazníkovém šetření, které probíhalo  
v únoru v návaznosti na únorové úvodní se-
tkání v tělocvičně Dynama, měli lidé mož-
nost sdělit, co je podle jejich názoru hod-
notou řešeného území a jeho okolí a jaké 
problémy je zde třeba řešit. 
Za pozitivní hodnoty území lidé označovali 
zejména klid v této části obce a její dobrou 
dopravní dostupnost. Pozitivně byl hodnocen 
areál TJ Dynamo jako současné hlavní lokální 
společenské centrum, nedaleké nábřeží Vlta-
vy jako prostor pro společenské akce, blízkost 
sběrného dvora, či dostatek přírody v okolí.
Část respondentů vyjádřila obavy z nové plá-
nované zástavby. Platný územní plán obce 
předpokládá, že na dnešním destihektaro-
vém poli ohraničeném Nádražní ulicí, nádra-
žím a Zagarolskou ulicí může být výhledově 
postaveno velké množství nových rodinných 
a bytových domů, do kterých se postupně 
může nastěhovat až tisíc nových obyvatel.

Někteří obyvatelé Podhořan a Hleďsebi v této 
souvislosti vyjadřují obavy o navýšení do-
pravy v lokalitě a nedostačující kapacity ob-
čanské vybavenosti. Negativním mementem 
jsou v Nelahozevsi zejména oba lešanské re-
sorty s téměř dvěma stovkami nových rodin-
ných domů, které v obci vyrůstaly postupně 
v letech 2007–2015 a které zname-
naly téměř skokový přírůstek stovek 
nových obyvatel, aniž by pro ně byla 
v obci připravena dostatečná infra-
struktura. Obec se v této souvislosti 
mnoho let potýkala zejména s ne-
dostatečnou kapacitou obecní zá-
kladní i mateřské školy, nedostatky 
v infrastruktuře kanalizace či s výraz-
ným nárůstem intenzity automobi-
lové dopravy v Lešanech. 
Za negativní aspekty života v Pod-
hořanech označovali respondenti 
nejčastěji absenci obchodu s potra-

vinami či dalších služeb – potřebné základní 
služby jsou pouze ve Veltrusích a v centru 
Nelahozevsi, přičemž obojí je pěšky poměrně 
daleko. Současně místní obyvatelé postrádají 
přirozené centrum pro společenský život a vol-
nočasové aktivity. Tuto roli dnes do určité míry 
supluje areál TJ Dynamo Nelahozeves.
Mezi další výstupy ankety patří nedostateč-
ná dopravní infrastruktura (chybějící chod-
níky a přechody pro chodce, tristní stav 
podjezdu i podchodu pod tratí) či hlučnost 
vlakové a silniční dopravy.
Jako problémy území účastníci ankety označo-
vali též místní průmyslové areály a ekologické 
zátěže (MERO, skládka komunálního odpadu, 
skládka styrenů, Strachovská halda aj.). Nega-
tivem je podle místních obyvatel též absence 
pracovních příležitostí, v důsledku musí prak-
ticky všichni pracovně činní obyvatelé dojíždět 
za prací jinam, nejčastěji do Prahy či do Kralup 
nad Vltavou.
Na základě ankety, vlastních pozorování  
a diskusí s vedením obce pak ONplan připra-
vil analytickou část strategie, v níž shrnuje 
hlavní problémy a příležitosti předmětného 
území. Dokument o 84 stranách s řadou map 
a fotografií je od března zveřejněn na webo-
vých stránkách obce (www.nelahozeves.cz) 
v sekci Obecní úřad / Plánované projekty / 
Vize Podhořan. Dokument popisuje základní 
územní charakteristiky Podhořan. Věnuje se 
historii lokality, popisuje klíčové vlastnické 
vztahy či hlavní objekty s rozvojovým po-
tenciálem. V další části dokument shrnuje, 
co o Podhořanech a Hleďsebi říká územní  
a regulační plán. Následně je v analytické 
části lokalita rozebrána z pohledu urbani-
smu, občanské vybavenosti, ekologických 
zátěží, životního prostředí či dopravy.
V samostatném dokumentu pak ONplan 
nabízí příklady dobré praxe z jiných evrop-
ských lokalit, které by pro strategii Podho-
řan mohly být inspirací. Konzultační firma 
jako vhodné příklady zvolila dánskou obec 
Hvalsø, britskou obec Chelmsford, němec-
ké město Freiburg a české obce Kolovraty 
a Zeleneč. Lokality byly vybírány tak, aby 
typově odpovídaly situaci Podhořan, tj. 
jednalo se o menší aglomerace, v nichž byla 

 Mapa území řešeného ve strategických dokumentech firmy ONplan. Černě vytečkované území 
představuje rozvojovou lokalitu pro novou výstavbu

Setkání obyvatel obce s architektem Janem Bouchalem

Konzultační firma ONplan dokončila první, analytickou část integrované strategie rozvoje 
Podhořan a Hleďsebi, v níž popisuje lokalitu z mnoha úhlů a identifikuje hlavní problémy 
a příležitosti zejména v souvislosti s rozvojovou lokalitou v Podhořanech severně od Ná-
dražní ulice. Pro tvorbu analytické části firma využila mimo jiné výstupy z dotazníkového 
šetření, kterého se zúčastnilo 28 obyvatel Nelahozevsi.
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Další spolupráce 
Soni Brunnerové 
s redakcí zpravodaje Soňa 

Brunnerová

Nelahozeveský zpravodaj musí podle tiskového zákona poskytovat objektivní 
a vyvážené informace o dění v obci. Jeho redaktoři jsou povinni při tvorbě člán-
ků zachovávat důslednou neutralitu. Při své práci se členové redakce musí řídit 
statutem zpravodaje a redakčním kodexem. S texty těchto pravidel se můžete 
seznámit na webových stránkách obce (www.nelahozeves.cz/zpravodaj).
Činnost zastupitele je vůči práci v redakci zpravodaje v potenciálním střetu zájmů, ne-
boť zpravodaj se v mnoha článcích věnuje projektům a kauzám, které nějak souvisejí 
s činností zastupitelstva. V situaci, kdy se moje redakční kolegyně Soňa Brunnerová 
stala zastupitelkou, k čemuž jí upřímně blahopřeji, by čistým řešením bylo pozastavit jí 
činnost v redakci. To by se však negativně promítlo do podoby zpravodaje, protože re-
dakční tým je malý. Po konzultaci s mediálním výborem a samozřejmě i se Soňou jsme 
se tedy společně rozhodli, že budeme ve spolupráci pokračovat. Soňa bude nadále 
za redakci (tedy se zkratkou sb) psát pouze o tématech, která nejsou v potenciálním 
konfliktu s její činností zastupitelky. Mediální výbor zastupitelstva, který má v pravo-
moci kontrolu obsahu zpravodaje, bude samozřejmě nadále dohlížet na dodržování 
objektivity a neutrality článků.
Vedle toho má Soňa samozřejmě právo, stejně jako jakýkoli jiný zastupitel, psát do 
zpravodaje články pod vlastním jménem a vyjadřovat v nich vlastní názory na libo-
volné otázky související s děním v obci. Takové texty budou vždy podepsány plným 
jménem a v případě Soni Brunnerové u nich bude vždy uvedeno, že článek píše jako 
členka zastupitelstva.

Současně chceme aktivním obyvatelům naší obce znovu nabídnout práci v redak-
ci. Podmínkou je pouze znalost českého jazyka, zájem o dění v obci a chuť dělat 
něco, co má smysl. Nemusíte mít s novinářskou prací žádné zkušenosti, vše pod-
statné vás naučíme. Rozsah a zaměření spolupráce si můžete do značné míry určo-
vat sami. Za napsané články dostanete finanční odměnu.

Miloš Mojžiš
vedoucí redaktor Nelahozeveského zpravodaje

provedena nebo je v současné době plá-
nována nová výstavba.
V závěru ONplan formuluje hlavní kritéria, 
kterými by se měl další rozvoj lokality řídit. 
Patří mezi ně požadavek na kvalitní a růz-
norodý design nové zástavby s respektem 
k místním podmínkám, kvalitní veřejná 
prostranství s dostatkem kvalitní zeleně, 
situování nové občanské vybavenosti do 
blízkosti nelahozeveského nádraží či kva-
litní síť pěších a cyklistických tras a jejich 
návaznost na okolní krajinu, stejně jako 
zajištění dostatečných parkovacích kapacit  
v okolí nádraží v kombinaci s posílením ve-
řejné dopravy do okolních měst.
Navazujícím hlavním výstupem má být návrh 
strategie území, který by ONplan rád předsta-
vil v průběhu května či června. Následně má 
být uspořádána další debata s občany. Stra-
tegie rozvoje se má stát vstupem pro tvorbu 
regulačního plánu lokality, který by se po 
schválení stal závazným podkladem pro ja-
koukoliv výstavbu v tomto místě.
Rozvojová lokalita u nádraží je převážně  
v soukromých rukou – celkem osm hektarů 
pole patří rodině Jedličkových a Jelínkových, 
další dva hektary ve východní části u Zagarol-
ské ulice má ve vlastnictví obec Nelahozeves.
Nedaleko předmětné lokality v současné 
době obec připravuje řadu dalších projek-
tů. Pravděpodobně v příštím roce by měla 
být provedena generální rekonstrukce Ná-
dražní ulice, výhledově čeká rekonstrukci  
i páteřní ulice Pod Strání. Na místě zboura-
né budovy potravin v této ulici má vyrůst 
nový objekt k bydlení, do nedaleké lokality 
Rybníčky je plánována výstavba lokálního 
komunitního centra. Projekty obou nových 
budov představil místním občanům na 
březnovém setkání architekt Jan Bouchal. 
Zatímco koncepce komunitního centra  
a zahrady vyvolala u veřejnosti vesměs pozi-
tivní ohlasy, vizualizace nové budovy v mís-
tě bývalé prodejny potravin se u některých 
občanů setkala se smíšenými reakcemi. V 
diskusi zaznívaly zejména výhrady k výšce 
objektu, který je navržen jako trojpodlažní 
s plochou střechou, přičemž spodní podlaží 
je z pohledu z ulice Pod Strání zapuštěno v 
okolním terénu.

(mm)

Zdeněk Miler dle 
svého vyjádření re- 
zignoval z osob-
ních důvodů, blíže 
důvody nespecifi-
koval. Na zasedání 

zastupitelstva se za svůj krok omluvil voličům. 
Přislíbil zároveň, že zůstane aktivním obča-
nem. Jeho aktivní přístup k zastupitelskému 
mandátu ocenil i starosta Jakub Brynda.
Nová zastupitelka Soňa Brunnerová se naro-
dila 20. července 1989. Vystudovala Střední 
odbornou školu v Neratovicích, obor veřej-
nosprávní činnost. Poté pokračovala na Vyšší 
odborné škole publicistiky v Praze a násled-
ně na Univerzitě Jana Amose Komenského, 
kde vystudovala bakalářský obor Sociální 
a mediální komunikace. V současnosti dále 
studuje na Univerzitě Palackého v Olomouci, 
obor Etika a kultura v mediální komunikaci.
Od počátku své pracovní kariéry se věnuje 
novinářské a marketingové činnosti. V roce 
2009 začínala v týdeníku Mělnicko, později 
postupně psala pro regionální zpravodajské 

weby Čti doma, Náš region či společenský 
magazín Flowee, krátce působila jako redak-
torka TV Kralupy. Externě spolupracovala  
s Českou televizí jako asistentka redakce ak-
tuální publicistiky. Od roku 2014 působí v re-
dakci Nelahozeveského zpravodaje, v letech 
2014–2019 jako jeho šéfredaktorka. Čtrnáct 
let pracuje jako průvodkyně na zámku Veltru-
sy. Krátce spolupracovala s nelahozeveským 
infocentrem v mediální oblasti. V současné 
době pracuje jako mediální specialistka v or-
ganizaci destinačního managementu Prague 
City Tourism.
Od roku 2021 je členkou České pirátské stra-
ny. Založila a vede spolek Přátelé starého 
mostu, který se věnuje osvětové a společen-
sko-kulturní činnosti v souvislosti s Miřejo-
vickým mostem a jeho nejbližším okolím.
V Nelahozevsi žije od narození, je svobodná  
a bezdětná. V zastupitelstvu je nejmladší  
a rozšířila počet žen na tři oproti šesti mužům.

(tp, mm)

Pokračování ze str. 1 Zdeněk Miler rezignoval na zastupitelský mandát, 
novou zastupitelkou je Soňa Brunnerová

Zdeněk Miler
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Novinky v autobusové dopravě od 1. prosince
Od 1. prosince dojde k výměně dopravců na 
většině autobusových linek ve Středočeském 
kraji. Noví dopravci vzešli poprvé v historii  
z výběrových řízení, která Středočeský kraj 
za tímto účelem připravil. Zároveň k tomuto 
datu dojde k optimalizaci provozu v několika 
oblastech kraje.
Na základě dopravních průzkumů, zjišťování 
obsazenosti spojů, požadavků měst a obcí  
a podnětů od cestujících dojde od 1. prosince 
k optimalizaci provozu autobusových linek  
v částech Kladenska, Slánska, Velvarska, Kra-
lupska a Novoveska.
Hlavní změnou v našem regionu je zřízení 
přestupního uzlu v zastávce Nová Ves, rozcestí 
(pod kruhovým objezdem u dálničního exitu 
18), která nově ponese název Nová Ves, u dál-
nice. V této zastávce bude zajištěn všesměrový 
přestup mezi linkami z Litoměřic, Roudnice 
nad Labem, Slaného, Velvar, Mělníka, Kralup 
nad Vltavou a Prahy. Ve špičce pracovních dní 
(ráno a odpoledne) jednou za hodinu, mimo 
špičku v dvojnásobném intervalu zde bude 
možné přestoupit mezi linkami do/ze všech 
výše uvedených směrů. Autobusy na sebe 
budou vyčkávat i při zpoždění. Vzniknou tak 
nová mezikrajská a regionální spojení.
Výše popsaná opatření budou znamenat 
úpravu tras několika autobusových linek, 
mimo jiné i linky 617, která nově pojede v tra-
se Kladno–Slaný–Velvary–Nová Ves, u dálni-
ce–Ledčice–Roudnice nad Labem a Nelahoze-
ves tak již neobslouží. Novou „páteřní“ linkou 
pro obsluhu Nelahozevsi se stane linka 466, 
která je vedena mezi Kralupy nad Vltavou  
a Mělníkem. Linka bude výchozí u kralup-
ského nádraží, odkud pojede po trase linky 
617 přes Lešany a Nelahozeves až do Nové 

Vsi, odkud bude vedena přes Mlčechvosty, 
Spomyšl a Býkev do Mělníka. Provozní para-
metry linky 466 v obci Nelahozeves budou 
obdobné jako u linky 617, spoje pojedou  
i nadále v prokladu s vlaky linky S4, v provozu 
zůstanou i posilové spoje do/z Lešan. Obec 
tak získá dlouho požadované přímé spojení 
do Mělníka. Spojení s Mělníkem je plánová-
no s ohledem na budoucnost. Na rozdíl od 
Kralup nad Vltavou, kde v posledních letech 
docházelo k útlumu středního školství a nyní 
zde působí již pouze poslední střední škola, 
konkrétně Dvořákovo gymnázium, tak v Měl-
níku nalezneme celkem pět středních škol  
a jednu vyšší odbornou. Dále se zde, přímo 
u trasy linky 466 (zastávky: Mělník, Pivovar  
a Mělník, Podolí) nacházejí nákupní centra  
s řadou obchodů a značek, které v Kralupech 
nad Vltavou nenajdeme. Dvě obchodní cen-
tra se nacházejí přímo u zastávek autobusu. 
V neposlední řadě je v Mělníku nemocnice, 
včetně zajištění lékařské pohotovostní služ-
by. Ve městě působí také zubní pohotovost, 
která je v provozu o víkendech a svátcích.
Cestující směřující do Velvar a Slaného o spo-
jení nepřijdou. Prodloužená autobusová lin-
ka 856 zajistí rychlé spojení přímou trasou do 
Velvar, kde bude možné přestoupit na auto-
busové linky ve směru Slaný a Kladno. Obec 
usiluje o to, aby i zde byly přestupní vazby 
tzv. garantované, to znamená, aby na sebe 
autobusy vyčkávaly i při zpožděních.
Ačkoliv lidí, kteří dojíždějí denně směrem na 
Velvary a Slaný, je velmi málo, navrhovaná 
změna by pro tyto cestující měla být rovněž 
pozitivní, protože by mělo dojít k výraznému 
zrychlení jízdní doby. Linka 856 totiž pojede 
z Velvar do Lešan pouze 10 minut (nejkratší 

cestou po silnici č. 240), namísto dnešních 38 
minut u všech odpoledních spojů, které obslu-
hují i Veltrusy. Celková cestovní doba ze Slané-
ho do Lešan i s přestupem ve Velvarech se tak 
sníží na 36 minut oproti současným 59 minu-
tám. Do Nelahozevsi to bude o 4 minuty déle.
Linka 856 zároveň zajistí spojení do Veltrus, 
Kralup nad Vltavou-Lobečku, do zastávek 
Synthos (vybrané směnové spoje), Obchodní 
centrum (Tesco) a Kulturní dům. Linka bude 
v provozu pouze v pracovní dny v trase: Vel-
vary–Lešany–Nelahozeves–Veltrusy–Kralupy 
nad Vltavou–Dolany nad Vltavou–Debrno–
Tursko–Holubice–Otvovice–Zákolany a bude 
zajištěna midibusem.
Návrhy jízdních řádů jsou k dispozici na inter-
netových stránkách obce a v tištěné podobě 
k nahlédnutí na obecním úřadě. Připomínky 
k jízdním řádům zasílejte na e-mail: tomas.
robek@nelahozeves.cz do 20. dubna 2024. 
Všechny připomínky budou zaslány organi-
zaci IDSK k prověření.

Tomáš Robek
člen zastupitelstva

Autobusová zastávka U kaštanu

Autobusové zastávky
Obec připravuje instalaci dvou nových 
přístřešků autobusových zastávek. První 
na zastávku „Nelahozeves“ (na návsi, směr 
Veltrusy), zde je větší třímodulový přístře-
šek, a dále na zastávku „U Kaštanu“, kde je 
standardní dvoumodulový. Přístřešky stály 
dohromady 190 tisíc korun včetně mon-
táže. Přesný termín instalace není zatím 
znám, předpoklad je duben nebo květen.
Zároveň obec na zastávce na návsi nechala 
vyměnit staniční označník, jeho cena činí 
necelých 10 tisíc korun včetně dopravy.
Smyslem opatření je sjednocení vzhledu 
všech autobusových zastávek v obci.
Současně finišují přípravy na kolaudaci au-
tobusových zastávek Lešany, Dolní resort. 
Projektant Lukáš Počík očekává dokonče-
ní kolaudace v průběhu jarních měsíců. 
Následně obec pošle Středočeskému kraji 
žádost o zařazení zastávky do Centrálního 
informačního systému zastávek. Na vyřízení 
žádosti má kraj 90 dnů.

(mm)

SAUON se v obci činí
Kromě běžné údržby obce (údržba komunikací, tlakové kanalizace, veřejného osvětle-
ní, provoz sběrného dvora aj.) zajišťuje příspěvková organizace SAUON také nejrůzněj-
ší drobné projekty. V posledních měsících jich bylo hned několik, které stojí za zmínku:

 • úklid a výmalba bývalého obecního úřadu (viz článek na straně 13),
 • spolupráce na vybudování Nelahozeveské zámecké stezky (viz článek na straně 12),
 • vyčištění svahu u infocentra,
 • nové akátové schody na Lešanském kopci (u Dolního resortu),
 • jarní dezinfekce dětských pískovišť a zajištění odborné revize herních prvků,
 • instalace směrových sloupků v zatáčce u nadjezdu.
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Kralupy nad Vltavou 
čekají dopravní omezení, 
dotknou se i Nelahozevsi

V následujících týdnech a měsících budou 
v našem sousedství postupně probíhat tři 
rekonstrukce komunikací, které si vyžádají 

dopravní omezení na hlav-
ních silnicích. 
Ve dnech 11.–18. dubna 
budou probíhat rekon-
strukční práce na želez-
ničním přejezdu na sil-
nici č. 608, mezi Veltrusy 
a nájezdem na dálnici D8. 
Železniční přejezd bude 
uzavřen, objízdná trasa ve 
směru od Nelahozevsi po-
vede přes Kralupy nad Vlta-
vou (Veltruská ulice, kruho-
vý objezd v Lobečku, ulice 
V Pískovně a U Dýhárny).
Od 19. dubna do 8. květ-
na bude naopak z důvodu 
celkové opravy povrchu 
vozovky uzavřena Vel-
truská ulice, a to od od-

bočky ze silnice č. 608 až k obchodnímu 
domu Tesco. Objízdná trasa ve směru od Ne-
lahozevsi povede naopak po silnici č. 608 až 

ke kruhovému objezdu za železničním pře-
jezdem a odsud do Kralup ulicemi U Dýhárny 
a V Pískovně.
Zejména tato druhá uzavírka může způsobit 
zvýšení dopravní zátěže v Nelahozevsi, neboť 
objízdná trasa je velmi dlouhá a část řidičů, ze-
jména těch, kteří míří na druhou stranu Kralup, 
pravděpodobně bude volit objízdnou trasu 
přes Nelahozeves a Lobeč.
Třetí a nejzásadnější připravovanou doprav-
ní stavbou v okolí je plánovaná výstavba 
kruhového objezdu v kralupském Lobeč-
ku na křižovatce ulic Mostní, Třebízského 
a třídy Legií. Výstavba má začít v polovině 
roku (přesný termín zatím není znám) a trvat 
má až do konce roku 2024. Doprava bude 
po dobu rekonstrukce řízena kyvadlově, 
což bude způsobovat dopravní komplikace 
zejména ve špičkách všedního dne. I u této 
stavby lze očekávat, že část řidičů místo 
čekání v dlouhých kolonách v centru Kra-
lup zvolí raději objížďku přes Nelahozeves. 
Podobnou zkušenost má naše obec již z let 

Hvězdy Dakaru v Nelahozevsi
15. března 2024 navštívil sídlo společnosti IVAR 
v Nelahozevsi výherce Rallye Dakar 2024 Mar-
tin Macík. Fanoušci měli možnost se s Martinem 
osobně setkat, vyslechnout si jeho zážitky z pří-
prav i průběhu soutěže. Celý program byl zakon-
čen autogramiádou a společnou fotografií.
V lednu do IVARu přijel pro změnu Jiří Stross, který 
jel s Lopraisem jako palubní technik, letos získali 
2. místo. Setkání probíhalo stejně, nějaké podpisy, 
fotky, ale pro veřejnost to nebylo.
Společnost IVAR se řadu let snaží pomá-
hat českým a slovenským sportovcům  
k úspěchu a k naplňování jejich snů. 
Sportovci, které podporují, mají velké 
mezinárodní úspěchy a firma je na ně 
právem hrdá. Naprosto speciální kapi-
tolou z plejády jejich supportu naděj-
ných českých a slovenských sportovců 
je pro IVAR právě odvětví motorsportu, 
a zejména pak dálkových rallye, kterým 
vládne závod nejtěžší a nejposvátnější, 
Rallye Dakar.

(zk)

Jednatel společnosti IVAR Semir Boughattas 
a vítěz Rallye Dakar 2024 Martin Macík

Společné foto s Jiřím Strossem – palubní technik na 
Rallye Dakar s trofejí za 2. místo

Společné foto s vítězem Rallye Dakar 2024 Martinem Macíkem

Ochotníci Nelahozeves sice nejsou del-
ší dobou vidět na scéně, ale jejich ak-
tivita tiše pokračuje ve stínu zkoušení 
jejich nové hry. 
Na listopad 2024 chystáme premiéru ko-
medie S tvojí dcerou ne! V této komedii 
z pera Antonína Procházky se vrátíme 
na prkna s dalším komediálním kusem. 
Opět uvidíte staré dobré tváře našeho 
ansámblu, ale také tváře nové.
Ochotníci se podílejí na tříkrálovém 
průvodu obcí. Velkou ránu našim akti-
vitám byl covid, ale snažíme se vzpa-
matovat a dodat našemu souboru 
novu šťávu a dech. Časem se chceme 
vrátit k nacvičování pohádek pro děti, 
kterých není nikdy dost. Pokud má ně-
kdo chuť poznat prkna, která zname-
nají svět, nebojte se ozvat. 

Principálka
Tereza Popková

Ochotníci nespí, 
jen dřímají

2014–2015, kdy v Kralupech nad Vltavou 
probíhala výstavba tří kruhových objezdů 
(pod Hostibejkem, pod železničním via-
duktem a Na Františku). Nejhorší situace 
nastala na jaře roku 2015, kdy byl na pat-
náct týdnů kompletně uzavřen kralupský 
most TGM. Nelahozevsí tehdy projížděly 
tisíce vozidel denně.

(mm)
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Pokračování ze str. 1 
Obec vyhlásila konkurzy na ředitele základní a mateřské školy, vyvolalo to emoce

musí funkci v konkurzu obhajovat popr-
vé po 22 letech od svého jmenování, 
ačkoliv vůči jejímu působení ve funkci 
ředitelky školy nezaznívají na veřejnos-
ti žádné výhrady, a navíc má pouhé tři 
roky do důchodu. 
O konání obou konkurzů rozhodlo 
zastupitelstvo. Loni v létě se obecně 
usneslo, že konkurzy se budou vypiso-
vat každých šest let, jak umožňuje škol-
ský zákon. Letos na zasedání 26. února 
pak oba konkurzy vyhlásilo. Stejné pra-
vidlo bylo stanoveno i pro příspěvkovou 
organizaci SAUON, její ředitelka Jitka 

Vránová je ale ve funkci teprve od minu-
lého roku, a funkční období jí tak skončí 
teprve v roce 2029.
Podle starosty Jakuba Bryndy (Pro Ne-
lahozeves) je stanovený princip v po-
řádku, obhajobu mandátu jednou za 
šest let označil za přirozenou a zdravou, 
byť konání konkurzů není podle záko-
na povinné. Pokud by nebyly konkurzy 
vyhlášeny do 30. dubna, prodloužilo by 
se funkční období oběma ředitelkám 
automaticky na dalších šest let. Obě 
ředitelky mají zájem ve svých funkcích 
pokračovat a do konkurzů se přihlásily.

Pracovnice základní školy konkurz nechtějí
Proti vyhlášení konkurzu se postavily zaměstnankyně základní školy, 
které týden před zasedáním zastupitelstva písemně požádaly starostu, 
aby ponechal ve funkci stávající ředitelku Věru Špačkovou. „Jako za-
městnanci oceňujeme viditelné výsledky její 22leté práce na této pozici. 
Pod jejím vedením se škola ubírá správným směrem,“ uvádí se v dopi-
se, který za pedagogický sbor poslala starostovi zástupkyně ředitelky 
Kristýna Hénigová. Dle textu dopisu za současnou ředitelkou stojí všech 
patnáct pedagogických i nepedagogických pracovnic školy.
Kolektiv zaměstnankyň v dopise zároveň vyjmenovává řadu úspěšných 
projektů, které škola pod vedením Věry Špačkové realizovala, stejně 
jako dobře zvládnutou covidovou a ukrajinskou krizi. "Snažíme se zařa-
zovat aktuální trendy do vzdělávání; nyní se zaměřujeme na implemen-
taci digitálních technologií do výuky," uvádí se dále v dopise.
Pochvala na adresu současné ředitelky zaznívá i ze strany rodičů, napo-
sledy při nedávné diskusi ve facebookové skupině Nelahozeveští sobě.
Věra Špačková vede základní školu od roku 2002, do funkce ji jmenoval 
tehdejší starosta Jaroslav Otásek. Škola měla tehdy pouhých 18 žáků, 
nyní jich je více než sto. Pracovnice školy, které přišly současnou ředitel-
ku podpořit i osobně přímo na zasedání zastupitelstva, poukazují i na 
skutečnost, že Věře Špačkové v současné době zbývají pouhé tři roky 
do důchodu. Zastupitelka Olga Riegertová (Pro Nelahozeves), která je 
členkou školské rady za obec jako zřizovatele školy, ale tento argument 
odmítá s tím, že Věra Špačková může v případě úspěchu ve funkci do-
končit celé další šestileté funkční období.
Vztahy mezi vedením obce a školy jsou v současné době napjaté. Po-
dobně tomu bylo i v době, kdy byla starostkou Petra Urbanová (ve funk-
ci 2010–2014). Ta mohla konkurz vyhlásit v roce 2012, nakonec to ale 
neučinila a neudělal to o šest let později ani její nástupce Josef Kebrle 
(ve funkci v letech 2014–2018).
Přihlášky bylo možné podávat v prodlouženém termínu do 22. břez-
na, jejich vyhodnocování začínalo až po uzávěrce zpravodaje. Starosta 
odmítl sdělit, kolik přihlášek bylo podáno. Termín ukončení konkurzů 
zatím není znám.
Konkurzní komise má podle vyhlášky osm členů, z nich pouze dva ale 
jmenuje obec jako zřizovatel. Jejich jména nechtěl starosta Jakub Bryn-
da sdělit, protože se obává, že by na ně mohl být ze strany veřejnosti 
vyvíjen nátlak. Další členkou je zástupkyně rodičů ve školské radě Eva 
Klimešová. Zbylé členy jmenuje školní inspekce, krajský úřad a peda-
gogický sbor školy. Ten do komise vybral právě zástupkyni ředitelky 
Kristýnu Hénigovou.
Komise na základě konkurzu sestaví výsledné pořadí uchazečů, pro 
zřizovatele má ale pouze doporučující charakter. V praxi zřizovatelé 
v drtivé většině případů doporučení komise respektují.

Část rodičů má výhrady vůči ředitelce školky, 
učitelky ji hájí
Emocím se nevyhnulo ani konkurzní řízení na ředitelku obecní ma-
teřské školy. Část rodičů se totiž rozhodla využít příležitosti a sdělit 
starostovi své výhrady vůči současné ředitelce školky Kateřině Dudo-
vé, aby je zřizovatel v konkurzu zohlednil. Na konci března za tímto 
účelem proběhlo veřejné setkání rodičů se starostou Jakubem Bryn-
dou. Kateřina Dudová na setkání pozvána nebyla, podle organizátor-
ky Martiny Lebedy bylo primárním smyslem schůzky adresovat pod-
něty přímo starostovi. Účast rodičů však byla slabá, přišlo jich pouze 
čtrnáct včetně zastupitele Tomáše Robka (Pro Nelahozeves) a účetní 
obecního úřadu Kristýny Janurové, kteří se schůzky zúčastnili primár-
ně jako zástupci obce. Do školky dochází přibližně sto dětí.
Na schůzce zazněla ze strany Martiny Lebedy na adresu nepřítomné 
ředitelky celá řada kritických připomínek, například ve vztahu k údaj-
ně špatné komunikaci ředitelky s rodiči či nevyslyšeným požadavkům 
na otevření kroužků plavání či angličtiny. V některých případech jí dá-
vali za pravdu další rodiče, naopak přítomné pracovnice školy, které 
se schůzky zúčastnily z vlastní iniciativy téměř všechny, svou nadříze-
nou hájily. Na stranu ředitelky se postavil i zastupitel Tomáš Robek, 
který má ve školce své dvě děti a podle svých slov je s komunikací 
spokojen. Odmítl i požadavky rodičů na kroužky, neboť to podle jeho 
názoru není úkolem školky. Kroužky angličtiny dříve ve školce býva-
ly, podle jedné z přítomných učitelek ale docházelo ze strany rodičů  
k častému odhlašování dětí spojenému s požadavky na vrácení pe-
něz. Školka tak kroužek raději zrušila.
Na schůzce zazněl i tradiční požadavek na úpravu otevírací doby 
školky či rozšíření prázdninového provozu. Podle Tomáše Robka je 
ale současná provozní doba vyladěna dobře a o okrajové intervaly 
v časných ranních či pozdějších odpoledních hodinách je ze strany 
rodičů velmi malý zájem, stejně jako o prázdninový provoz. Podle 
jedné z učitelek docházelo v minulosti k tomu, že školka vyhověla 
poptávce rodičů po rozšířeném prázdninovém provozu, ale většina 
rodičů pak své děti na poslední chvíli ze školky stejně odhlásila.
Ředitelka školky Kateřina Dudová, která školku vede od roku 2018, 
účast svých podřízených na schůzce ocenila. „Mateřskou školu ne-
tvoří pouze ředitelka, ale celý tým všech zaměstnanců, kteří rele-
vantně a ve svém volnu reagovali na podněty rodičů s dohledem 
zástupců obce,“ uvedla Kateřina Dudová.
Členové konkurzní komise za školní inspekci a krajský úřad jsou 
shodní jako u základní školy. Školská rada není ve školce zřízena, 
v komisi tedy nebude zástupce za rodiče. Za pedagogický sbor je 
členkou komise Jitka Rychlíčková.

(mm)

Ředitelka školy Věra Bavorová (dnes Špačková)  
s tehdejším starostou Jaroslavem Otáskem, rok 2007

Setkání rodičů dětí školky s vedením obce
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Firma nabízela revizi oken od domu  
k domu, i když je to zakázáno

V sobotu 23. března nalezl brigádník při obno-
vě Nelahozeveské zámecké stezky (viz článek 
na straně 12) mrtvé tělo pod Dvořákovou 
stezkou ve svahu směrem k řece. K nálezu 
byla přivolána policie. Podle mělnického po-
licejního mluvčího Pavla Truxy byla následně 

provedena pitva, při níž nebylo zjištěno žád-
né násilí, a nic tedy nenasvědčuje tomu, že 
by se na úmrtí podílela další osoba. Policie 
má osobu předběžně ztotožněnou, má se 
jednat o muže narozeného v roce 1987, ale 
ještě budou probíhat další genetické analýzy, 
které identifikaci finálně potvrdí. Mrtvé tělo 
bylo na místě delší dobu a bylo již ve znač-
ném stádiu rozkladu. Podle policejního mluv-

čího mohlo být příčinou smrti podchlazení, 
zatím však probíhají další šetření. 

Policie odložila pátrání po anonymovi, který 
loni v březnu poslal oběma místním obec-
ním školám varování, že do budov škol 
umístil výbušné zařízení. Policie následně 
prohledala obě budovy, žádná bomba nebyla 
nalezena. Podobný e-mail obdržel také obec-
ní úřad. Pachatel rozesílal podobné e-maily  
i do jiných obcí, jednotlivé případy byly 
následně sloučeny do jednoho a vyšetřo-
vány společně policejním odborem analy-
tiky a kybernetické kriminality. Policie ale 
postupně vyčerpala všechny možnosti, jak 
pachatele identifikovat.

Za porušení zákazu hrozí pachateli pokuta až sto tisíc korun. 
Případné přestupky by řešil Městský úřad Kralupy nad Vlta-
vou. Porušení zákazu lze nahlásit i policii, která by situaci za-
dokumentovala a předala k řešení kralupským úředníkům. Na 
policii se podle mělnického policejního mluvčího Pavla Truxy  
v této věci nikdo neobrátil.
V nedávné době se v Nelahozevsi objevil podobný případ  
s nabízením kominických služeb, v minulosti se formou podo-
mního prodeje snažili nabízet své služby dodavatelé energií. 
Podomní prodejci služeb se často v této souvislosti zaštiťují 
souhlasem obecního úřadu. Starosta Jakub Brynda (Pro Nela-
hozeves) ale zdůraznil, že obec nikdy podobné souhlasy niko-
mu nevydává.

(mm)

V průběhu února se v Nelahozevsi objevili pracovníci firmy Ekoplast RA. Ob-
cházeli jednotlivé domy v obci a obyvatelům nabízeli revizi oken. Podobný 
způsob nabízení služeb je přitom v Nelahozevsi už pět let zakázaný. U ně-
kterých obyvatel navíc muži svým chováním vyvolali dojem, že si vytipo-
vávají domy pro následné vloupání.
Na pokusy o podomní prodej služby upozornilo na Facebooku několik 
obyvatel Horního a Dolního resortu v Lešanech. Pracovníci kamuflovali 
nabídku služeb jako „anketu“, ve skutečnosti se však jednalo o běžnou 
komerční nabídku služby. Na internetu je k dispozici řada svědectví lidí  
z jiných obcí, které se pracovníkům firmy Ekoplast RA v minulosti po-
dařilo přesvědčit a kteří si následně stěžovali na to, že poskytnutá služ-
ba je předražená a nekvalitní. „Ekoplast RA se vám vnutí do bytu, ani 
nevíte jak. Slíbili bezplatné měření úniku tepla, revizi oken, servis… 
Technik přijde, moudře promluví s odbornými výrazy a hned si u něj 
objednáte výměnu těsnění, servis, úplně všechno za 12 000 Kč za tři 
páry oken. Vše hrozně spěchá, dají slevu na dopravu, protože zrov-
na technik je zde a zítra již nebude… A tak vám silou vyrvou pů-
vodní těsnění, že plastové odštěpiny létají všude kolem, nacpou 
tam jiné černé, něco povolí, něco utáhnou, stříknou olejem WD 
a už je hotovo. Ale – okna nezavírají. Technik se podrbe na hlavě, 
že prý zapomněl něco povolit a zase to, co povolil, utáhne. Od té 
doby se na firmu nemohu dovolat, protože okna se velice špat-
ně otevírají a zavírají,“ stěžuje si jeden z nespokojených klientů 
firmy na webových stránkách Kurzy.cz. Podobné zkušenosti  
s firmou zveřejnilo několik dalších nespokojených zákazníků. Firma Eko-
plast RA se v reakci ohradila a vyzvala, aby se dotyční na firmu obrátili pří-
mo e-mailem s reklamací.
Jak však vyzkoušel Nelahozeveský zpravodaj, e-mailová adresa zveřejněná 
firmou je nefunkční, e-maily se vracejí s odůvodněním, že schránka je plná. 
Firma nereaguje ani na zprávy poslané přes sociální síť Facebook, ačkoliv ten-
to kanál sama inzeruje.
Ekoplast RA zároveň zveřejňuje inzeráty, v nichž hledá spolupracovníky prá-
vě pro účely obcházení domů s „anketou“. Za práci, vhodnou údajně již pro 
brigádníky od 15 let, tedy bez jakýchkoliv znalostí a zkušeností, nabízí od-
měnu 200–675 Kč na hodinu. Na internetu se objevilo i několik stížností ze 
strany „anketářů“, že jim firma dohodnutou odměnu nezaplatila.
Podomní prodej služeb je v Nelahozevsi zakázán nařízením, které zastupi-
telstvo schválilo v roce 2019. Podomním prodejem se podle nařízení rozumí 
nabízení a prodej zboží nebo nabízení a poskytování služeb provozované 
formou pochůzky bez předchozí objednávky. Podobně je zakázáno nevyžá-
dané nabízení a prodej zboží a služeb na ulici s použitím přenosného nebo 
neseného zařízení nebo přímo z ruky.
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Kralupy chtějí zrušit cyklotrasu 
na Dvořákově stezce, Nelahozeves 
protestuje a chystá její opravu
Kralupská samospráva má v úmyslu zrušit Dvořákově stezce statut cyklotrasy a po-
nechat na ní pouze pěší provoz. Nová cyklotrasa by měla být místo toho vyznačena 
na pravém břehu Vltavy podél koupaliště, čistírny odpadních vod a Strachovské hal-
dy až k veltruskému kruhovému objezdu, odkud by dále pokračovala po stávající 
trase do Veltruského parku. Důvodem plánované změny jsou stísněné podmínky  
v některých úsecích Dvořákovy stezky, zejména v její kralupské části podél zahrád-
kářské kolonie. S plánovanou změnou ale nesouhlasí Středočeský kraj, vedení obce 
Nelahozeves ani rodina Lobkowiczů. Kraj upozorňuje na nesoulad navrhované změ-
ny s krajskou koncepcí cyklistiky, obec a rodina se obávají negativních dopadů na 
turismus v naší obci.

Návrh na zrušení statutu cyklotrasy je zahrnut v připravované změ-
ně územního plánu Kralup nad Vltavou, která je v současné době 
ve finální fázi přípravy. Podle vedoucí projektantky územního plánu 
Vlasty Poláčkové se změna statutu Dvořákovy stezky připravuje na 
podnět ekologického Spolku Na Skalách Kralupy nad Vltavou. Jak 
ale zjistil Nelahozeveský zpravodaj, spolek zrušení cyklotrasy ve 
skutečnosti nepožadoval. Zástupkyně spolku Adéla Humlová sice 
žádala o změnu statutu Dvořákovy stezky z cyklostezky na cyklotra-
su, cesta má ale statut cyklotrasy již v současném územním plánu. 
Rozdíl mezi cyklostezkou a cyklotrasou spočívá v parametrech ces-
ty – zatímco cyklostezka musí splňovat určité náležitosti, pokud jde 
o šířku, povrch či dopravní značení, cyklotrasa může vést víceméně 
kdekoliv po stávajících silnicích a cestách a žádné úpravy nevyžadu-
je, je pouze vyznačena žlutými směrovými značkami a je zakreslena 
v cyklistických mapách.
Přestože tedy spolek nepožadoval zrušení statutu cyklotrasy, pro-
jektantka k němu přesto přistoupila, mimo jiné s odůvodněním, že 
na Dvořákově stezce dochází ke kolizím mezi chodci a cyklisty. Na 
dotaz Nelahozeveského zpravodaje připustila, že pro své tvrzení 
nemá žádný podklad, vedení cyklotrasy po levém břehu ale přesto 
nepovažuje za vhodné. „Stezka nemá předpoklady pro vedení sou-
běhu turistické pěší trasy a cyklostezky v parametrech páteřní trasy 
národního významu,“ uvedla Vlasta Poláčková.
Dvořákova stezka je součástí 430 kilometrů dlouhé Vltavské cyklistic-
ké cesty, která sleduje Vltavu od pramene až po její soutok s Labem. 
Přes Dvořákovu stezku vede rovněž mezinárodní cyklotrasa EuroVelo 
7 o délce 7 409 kilometrů, propojující nejsevernější místo v Evropě 
(norský Severní mys – Nordkapp) s nejjižnějším (ostrov Malta). Obě 
tyto významné cyklistické trasy by tak musely být na území Kralup  
a Nelahozevsi změněny.
Právě na to, že Dvořákova stezka je součástí nadřazených páteřních 
cyklistických tras, upozornil Středočeský kraj, který s přemístěním tra-
sy nesouhlasí. Podle kraje je připravovaná změna v rozporu se Zása-
dami územního rozvoje Středočeského kraje, které jsou pro územní 
plány měst a obcí závazné. Kraj ústy vedoucího odboru veřejné mo-
bility Petra Matury upozornil i na další připravované projekty, které 
mají z obou stran na Dvořákovu stezku v budoucnosti navázat – na se-
verní straně jde o úsek Nelahozeves–Lužec, na jihu úsek Kralupy nad 
Vltavou–Dolany. „Změna územního plánu by tyto úseky dostala mimo 
prioritní trasu a jednalo by se o zásah do krajské koncepce rozvoje 
cyklistiky. Z pohledu koncepce je možné doplnit vedení Vltavské cyk-
lotrasy po obou březích Vltavy, není však možné její pouhé přesunutí 
na pravý břeh. Vltavská cyklotrasa má dopravní i turistický význam po 
obou březích,“ upozorňuje Matura.
Projektantka v reakci připustila, že vedení cyklotrasy z Kralup po obou 

březích řeky by mohlo být kompromisním řešením, výsledek ale nechtěla 
předjímat. Mluvčí města Aleš Levý na žádost o vyjádření nereagoval.
Proti zrušení cyklotrasy na Dvořákově stezce protestuje i obec Ne-
lahozeves. V námitce zaslané kralupskému úřadu obec upozorňuje 
na významné turistické body, které na trasu navazují, zejména zá-
mek Nelahozeves či rodný dům Antonína Dvořáka, jakož i několik 
restauračních zařízení na trase či v její těsné blízkosti. Obec zdů-
razňuje i dopravní význam stezky pro místní obyvatele. „V důsled-
ku této změny by došlo k omezení prostupnosti území pro občany 
obce Nelahozeves, kteří v současnosti používají Dvořákovu stezku 
pro každodenní cyklodopravu do spádového centra a sídla ORP Kra-
lupy nad Vltavou do zaměstnání, škol, na úřady, za nákupy, sportem 
a zájmovou činností,“ uvádí v námitce starosta Nelahozevsi Jakub 
Brynda (Pro Nelahozeves). „Dotčenou změnou územního plánu do-
chází k nenávratnému a ničím nekompenzovanému odklonu veške-
rých cykloturistů, kteří dříve obec Nelahozeves po cyklistické trase 
Eurovelo 7 navštěvovali,“ upozorňuje starosta. Jakubu Bryndovi také 
vadí, že Kralupy připravovanou změnu se samosprávou Nelahozevsi 
dopředu nekonzultovaly.
Nelahozeves by přesunutím cyklotrasy utrpěla přímou škodu i v sou-
vislosti s připravovanou výstavbou cyklostezky z Lososnice k Miřejo-
vickému mostu, jejímž cílem je odklonit veškerý cykloprovoz ze Zaga-
rolské ulice. Projekt, který by po zrušení cyklotrasy ztratil na významu, 
již obec stál 438 tisíc korun.
Se změnou nesouhlasí ani rodina Lobkowiczů, které patří zámek Nela-
hozeves a rodný dům Antonína Dvořáka a která od dubna provozuje 
též restauraci Marina Vltava, nacházející se přímo na Dvořákově stez-
ce. Rodina v námitce zaslané městu Kralupy nad Vltavou poukazuje 
na turistický význam Nelahozevsi a současně upozorňuje, že na plá-
nované alternativní trase na pravém břehu Vltavy se nenachází žádná 
infrastruktura pro cyklisty a atraktivitu této trasy snižuje také blízká 
čistírna odpadních vod a skládka odpadu.
Zástupkyně spolku Na Skalách Kralupy nad Vltavou Adéla Humlová 
se ale obává, že ponechání cyklistického provozu na Dvořákově stez-
ce může do budoucna poškozovat životní prostředí v daném místě, 
zvláště pokud by došlo k úpravám povrchů. Ty by podle Adély Humlo-
vé mohly nenávratně poškodit kořenovou soustavu stromů. Zlepšení 
jízdních podmínek by také mohlo přilákat na stezku více cyklistů a též 
by se na cestě začalo jezdit rychleji, což by mohlo začít ohrožovat chod-
ce. „Domnívám se, že toto území by přednostně mělo zůstat chodcům, 
nikoliv cyklistům,“ konstatuje zástupkyně kralupského ekologického 
spolku. Statut cyklotrasy by podle svých slov akceptovala, pokud by 
v územním plánu Kralup byl silněji zdůrazněn požadavek na ochranu 
stromů v tomto místě.
Na kralupské straně již před osmi lety vznikl projekt opravy povrchů 
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stezky, spočívající v položení nového mlatového 
povrchu, zpevnění břehů v některých místech 
a částečným zarovnáním nerovností. Realizaci 
komplikují stísněné podmínky v některých čás-
tech stezky, na níž tak nemůže zajet mechani-
zační technika. Hlavní překážkou je ale vysoko-
napěťové vedení a sdělovací kabely nedaleké 
dráhy, které jsou umístěny přímo pod stezkou, 
na některých místech těsně pod povrchem, ně-
kdy pouhých 20 centimetrů. Přeložení kabelů 
pravděpodobně nebude realizováno dříve než  
v souvislosti s výstavbou druhého železničního 
tunelu. Projekt rekonstrukce nelahozeveských 
tunelů před dvěma lety nezískal potřebné územ-
ní rozhodnutí a Správa železnic jej v současné 
době přepracovává. Původní verze projektu 
neuspěla mimo jiné proto, že místní ekologické 
spolky – nelahozeveský spolek Dvořákova stez-
ka a právě kralupský Spolek Na Skalách – hlasi-
tě protestovaly proti vykácení části Dvořákovy 
stezky na nelahozeveské straně, se kterým pro-
jekt počítal a které ani nebylo kompenzováno 
odpovídající náhradní výsadbou. Adéla Humlová 
se obává, že Správa železnic jako investor stav-
by může v budoucnu v pozměněném projektu 
podobné návrhy předložit znovu, protože část 
stromů roste v ochranném pásmu dráhy.
Na nelahozeveské straně mezitím samospráva 
pod vedením Jakuba Bryndy připravila projekt 
dílčí revitalizace části stezky v katastrálním úze-
mí Nelahozevsi, do nějž spadá přibližně třetina 
stezky (420 metrů). Projekt zahradní architektky 
Evy Ježdíkové zahrnuje opravy nerovnosti a pro-
hlubní, prosekání svahu podél dráhy či odstraně-
ní makadamu, který má sklony k rozbahňování  
z důvodu zanesení humusem od spadaného listí. 
Stezka má být na několika místech mírně rozšíře-
na, tam kde to místní podmínky umožňují, nebu-
dou ale káceny žádné stromy, naopak nedaleko 
Mariny budou zasazeny tři olše. Stávající starý 
plot u Mariny bude nahrazen novým dřevěným, 
který bude umístěn o trochu blíže k řece. Záro-
veň budou opraveny vodoteče. Na vhodná místa 
budou umístěny celkem čtyři lavičky, odpadko-
vý koš a informační tabule. Náklady na realizaci 
odhadla architektka na dva miliony korun, podle 
nelahozeveského starosty by ale měly být reálně 
mnohem nižší.
Dvořákova stezka propojující Kralupy nad Vlta-
vou s Nelahozevsí je stará více než sto let, vysadil 
ji v roce 1916 Zemědělský a okrašlovací spolek 
pro Kralupy a okolí. Mezi vysázenými stromy je 
zastoupena lípa malolistá, jírovec maďal, jasan 
ztepilý či javor mléč.

(mm)

Restauraci Marina Vltava 
provoní venkovní gril 
Od 1. dubna je pro veřejnost znovu otevřena Marina Vltava, kterou má od loňského 
roku v pronájmu rodina Lobkowiczů, včetně penzionu.
Restauraci se zahrádkou bude provozovat firma Jez koncept. Gastronomická společ-
nost Jez koncept je na trhu již od roku 1994, nabízí širokou škálu gastronomických 
služeb, od běžného cateringu až po office catering. Dále provozuje kantýnu Braník, 
kantýnu Libeňák nebo kavárnu v Národním technickém muzeu. V areálu Braníku se 
nachází i centrální výrobna.
Jez koncept bude v Marině Vltava provozovat vnitřní restauraci a venkovní sezení  
s grilem. Venkovní gril je koncipován jako street food občerstvení, zaměřené na ryby 
na grilu, speciální klobásy, vyšperkované hranolky atd. Pro milovníky piva se čepu-
je Únětické pivo a pro milovníky zmrzliny zase stánek zmrzliny Algida, který nabízí 
porcované zmrzliny s výběrem nejrůznějších posypů. Společnost Jez koncept se zá-
roveň bude starat o veškerý catering spojený se zámkem Nelahozeves jako svatby, 
eventy atd.  
Otevírací doba restaurace Marina Vltava je každý den od 10.30 do 22.00 hodin.
Otevřené je rovněž přístaviště, které provozují přímo majitelky areálu Květoslava Da-
vidová a Petra Ludvíková. Přístav poskytuje vyhlídkové plavby lodí o kapacitě 12 osob. 
Loď je možné využít i pro školní či firemní akce. Dále je v provozu přívoz, který cestující 

za poplatek převeze na protější břeh nebo přímo do Kra-
lup nad Vltavou. K zapůjčení je zde pramice nebo kanoe.

(tp)

Pronájem a půjčování obecních budov

V topné sezóně Mimo topnou sezónu

Kulturní dům 7 500 Kč 5 000 Kč

Zasedací místnost 
hasičského domu 1 000 Kč 500 Kč

Pokud máte zájem si rezervovat či 
pronajmout nebytové prostory v ma-
jetku obce (kulturní dům, zasedací 
místnost hasičského domu), kontak-
tujte prosím SAUON:
E-mail: 
sprava.udrzba@nelahozeves.cz
Telefon: 608 448 226, 602 357 068

Místní spolky mají pro účely akcí po-
řádaných pro veřejnost pronájem 
zdarma. Pro soukromé akce platí ná-
sledující ceník:

                                                                                                                                                    (cena za 24 hodin)
Prostory je třeba si dopředu zarezervovat a uzavřít smlouvu. (tp)
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Zrodila se 
stezka

Nelahozeveská zámecká stezka, propojují-
cí areál zámku Nelahozeves s Dvořákovou 
stezkou u železničních tunelů, už neexis-
tuje jen na papíře, ale už i ve skutečnosti. 
V průběhu dvou březnových víkendů ji 
zbudovaly stovky dobrovolníků z blízkého 
i vzdálenějšího okolí. Délka nové cesty je 
necelé dva kilometry.
Celý nápad se zrodil v hlavě studenta Radima 
Sitaře z Kralup nad Vltavou. Jeho myšlenkou 
bylo obnovit starou stezku táhnoucí se zá-
meckým parkem a vytvořit i část stezky, která 
je úplně nová a která se napojí na Dvořákovu 
stezku. Původní trasu, která vedla od anglic-
kého zámeckého parku a táhla se po hřebe-
nu, dnes není možné zrealizovat, vzhledem  
k soukromým polnostem a zástavbě, která se 
nachází na Lobečském kopci.

Hurá do toho a půl je hotovo
Před samotným projektem, který zaštiťuje Klub 
českých turistů ve spolupráci s Kofolou a Regio-
Jetem, se uskutečnilo pět besed – tři v Kralu-
pech a dvě v Nelahozevsi v infocentru. Na bese-
dě se návštěvníci dozvěděli, o čem celý projekt 
je a co případné brigádníky při realizaci čeká.
Na prvním pracovním víkendu 16.–17. břez-
na se podařilo vytyčit celou trasu budoucí 
stezky. V úseku rokle se celá cesta musela 
úplně vybudovat, vytvořit přírodní schodiště 
a dřevěnou lávku přes starou odvodňovací 
strouhu. Dobrovolníci byli rozděleni do ně-
kolika pracovních úseků. Nechybělo občer-
stvení pro účastníky, které bylo k dispozici 
díky řadě sponzorů. Pracovníci kralupských 
technických služeb připravili pro občerstvení 
potřebné zázemí a zajistili odvoz odpadků.  
K brigádě se připojili i nelahozeveští dobro-
volní hasiči, kteří pomocí motorových pil ře-
zali suché popadané stromy.
Druhý pracovní víkend proběhl o víkendu 
23.–24. března a opět nebyla nouze o dob-
rovolníky. Během tohoto víkendu se vyčistilo 
okolí stezky od spadaných a suchých stromů, 
ze kterých se vytvořila štěpka pod dozorem 
zaměstnanců SAUON. Štěpka se následně 
použila jako povrch celé stezky. Díky štěpce 
je cesta krásně viditelná, zpevněná a schůd-
ná i po dešti.

Dohromady za dva pracovní víkendy dorazilo 
přes 250 dobrovolníků. K projektu se připojil 
i kralupský oddíl Klubu českých turistů, jehož 
členové v počtu dvaceti lidí vybudovali první 
den schodiště ve spodní části rokle. Nechybě-
lo ani dvacet dobrovolníků z projektu Stezky 
z Lásky, ti dorazili ze všech koutů republiky. 
Okolo čtyřiceti lidí dorazilo také od Lobkowic-
zů, ať už to byli zaměstnanci, nebo přímo čle-
nové rodiny. Další dvacetičlennou pracovní 
četu zajistila místní parta geocacherů.
Stezka se dá považovat za dokončenou a dá 
se pohodlně projít po celé její trase. Jediné,  
s čím musí výletníci počítat, je místy poněkud 
náročnější terén, nepříliš vhodný například 
pro kočárky. Nejvýraznějším prvkem je mo-
mentálně již zmíněná štěpka, ta se táhne od 
Dvořákovy stezky s výjimkou pár cestiček v zá-
meckém parku po celé své trase jako drobečky 
Jeníčka a Mařenky.
Dále se podařilo dokončit propojku ve směru 
na Lešanský háj a dále na Višňovku, díky če-
muž se výletníci mohou projít od zámku až ke 
kapličce sv. Jána, aniž by opustili les. Jediným 
místem, kde člověk na malou chvíli opustí ná-
ruč přírody, je místo mezi stezkou a Lešanským 
hájem, kde návštěvník musí přejít silnici.
Na stezce vzniklo i zábradlí z přírodních ma-
teriálů a povedlo se vytvořit několik vyhlídek 
a posezení. Kousek od lávky můžete projít 
slavobránou, podobných prvků by časem 
mohlo přibývat. Obnažily se také některé ob-
jekty spojené se zámeckým parkem, zejména 
pomníček Václava Jírového, někdejšího před-
sedy fotbalového klubu Viktorie Nelahozeves 
a náčelníka Sokola Nelahozeves, který zahy-
nul v květnu 1945 při partyzánském útoku na 
nacistický vlak projíždějící Nelahozevsí.

Příběh nekončí
Příběh stezky tím samozřejmě nekončí. Mo-
mentálně se domlouvá, aby byla zakreslena 
jako turistická trasa a řádně se vyznačila. 
„Jakmile se tak stane, rád bych uspořádal 
slavnostní otevření. Rád bych, aby se všichni 
dobrovolníci sešli, zavzpomínali, pokřtili, za-
sadili památný strom a třeba si upekli buřty,“ 
řekl Radim Sitař. „To, čeho si na celém projek-
tu vážím nejvíc, není vlastně stezka taková, 
ale ti úžasní lidé, které jsem měl při jejím bu-
dování šanci poznat a nesmírně si jich vážím. 
Zprvu se to zdálo dost nereálné, ale musím 
říct, že se potvrdilo mé prvotní přání – spojit 
pracovité lidi a lásku k přírodě. Pak se dějí se 
zázraky. Jeden zázrak nám teď vznikl v Nela-
hozevsi a doufám, že může jít příkladem dal-
ším aktivitám nejen v našem regionu.“
Radim Sitař zároveň ocenil součinnost obou 

místních samospráv a rodiny Lobkowiczů. 
„Jedna věc je vidět, jak nám stezka vzniká 
pod rukama, druhá pak strávit na tom měsíce 
připrav. Děkuji pánům starostům Liboru Le-
sákovi a Jakubu Bryndovi, tajemníkovi města 
Kamilu Heinzovi a řediteli zámku Radku Tom-
sovi, který se mnou projekt připravoval od 
samotného začátku do zdárného konce. Bez 
těchto lidí by byly mnohé věci násobně složi-
tější a je pravděpodobné, že by žádná stezka 
nevznikla,“ uzavírá koordinátor projektu.

Mufloni museli odejít
Vzniklá stezka však nevzbudila jen pozitivní 
reakce. K obnově a tvorbě stezky se negativně 
vyjádřil například místostarosta Nelahozevsi 
Zdeněk Schneider (Pro Nelahozeves), který je 
zároveň předsedou Mysliveckého spolku Kra-
lupy Nelahozeves. Podle něj tímto projektem 
dochází k dalšímu ukrajování krajiny a tichých 
koutů přírody, které slouží divoké zvěři jako 
útočiště. „Stezka jako taková mi nevadí, jen dří-
ve v obci žilo 400 lidí a dnes přes dva tisíce, sil-
nice je jako dálnice. Zvěř se bohužel z přírody 
vytlačuje, ukrajuje se její prostor. Přitom zvěř 
je v přírodě doma a my jsme jen návštěvníci  
a bohužel ne vždy ohleduplní.“ V tomto pří-
padě se jedná hlavně o část stezky, v níž je 
instalována nová lávka přes odtokový kanál. 
V tomto místě se donedávna nacházelo jed-
no z útočišť části stáda muflonů, které pobývá  
k okolí Nelahozeves. Toto stádo má okolo pat-
nácti kusů a v nedávné době přibylo i jedno 
mládě. Podle Zdeňka Schneidera se mufloni 
přesunuli směrem k Hornímu resortu, kde se 
ale bohužel stávají trnem v oku zemědělcům. 
„Divoká zvěř přichází o své přirozené prostře-
dí, v důsledku se pak množí srážky zvěře na 
silnicích,“ uvedl Zdeněk Schneider.

(tp)
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Ulice U Dvora a V Loučkách 
letos propojí nová cesta

Bývalá (a budoucí) polní cesta v pohledu z ulice U Dvora 
směrem k zámku

V průběhu letošního roku by měla být vybudována nová pěší cesta, 
která má propojit lešanskou ulici U Dvora s ulicí V Loučkách, která 
vede dále do centra obce. Obyvatelé obce tak získají bezpečné pěší 
a cyklistické propojení Lešan s centrální Nelahozevsí s minimálním 
kontaktem s automobilovou dopravou.
Pěší cesta v tomto úseku již kdysi byla, postupem času ale vlivem 
zemědělské činnosti a zanedbané údržby zanikla. Jejímu obnove-
ní bránily i majetkoprávní problémy, které obec po mnoha letech 
sporů a diskusí vyřešila před dvěma lety uzavřením směnné smlou-
vy s dotčenými soukromými vlastníky (Nelahozeveský zpravodaj 
3/2022). Vyřešil se tím zároveň letitý problém vzniklý při výstavbě 
splaškové kanalizace v letech 2008–2009, kdy byl kanalizační řad 
z Lešan do ulice V Loučkách omylem veden pod pozemky soukro-
mých vlastníků, a nikoliv pod sousedním obecním pozemkem. 
Nová cesta o délce 344 metrů a šířce tří metrů bude mít povrch z me-
chanicky zhutněného kameniva, bude obklopena zelení, odvodněna 
a opatřena veřejným osvětlením. Šířkové uspořádání cesty zároveň 
umožní náhradní vjezd do ulice V Loučkách po dobu její generální 
rekonstrukce, kterou obec již několik let připravuje.
Součástí projektu je i vyasfaltování a odvodnění krátkého úseku 
ulice U Dvora podél pole na severní straně Lešan, kde se nacházejí 
dva nové rodinné domy. Ulice tak bude prodloužena o 195 metrů.
V době uzávěrky zpravodaje probíhalo výběrové řízení na zhoto-
vitele stavby, se zahájením realizace se počítá v průběhu jarních 
měsíců. Práce by neměly přesáhnout čtyři měsíce. Celkové předpo-
kládané náklady odhadnuté projektantem činí 10 milionů korun.

(mm)

V bývalých prostorách 
obecního úřadu má 
vzniknout zubní ordinace
V prostorách bývalých kanceláří obecního úřadu ve Školní ulici by se 
mohla již v příštím roce otevřít malá stomatologická klinika. Vyplývá to 
ze záměru zadání veřejné zakázky na projekt, který obec uveřejnila na 
úřední desce.
Obecní úřad se v minulém roce přestěhoval do nových prostor v pro-
tější budově Vinopalny. Podle starosty Jakuba Bryndy (Pro Nelahoze-
ves) by se do původních prostor úřadu v prvním patře budovy čp. 3 
měly pohodlně vejít tři ordinace – zubaře pro dospělé, zubaře pro děti 
a dentálního hygienisty. Pracoviště by zároveň zajišťovalo i stomato-
logickou chirurgii na objednání. Protože patro není bezbariérové, na 
schodiště má být instalován schodolez.
Vedení obce jedná s konkrétní zájemkyní, která o prostory projevila zá-
jem. Její jméno zatím starosta prozradit nechtěl. Projekt rekonstrukce 
prostor by měla zhotovit pražská firma Medbau, která se specializuje na 
projektování stomatologických ordinací. Předpokládaná cena projekč-
ních prací činí 578 tisíc korun, o projektu bude jednat zastupitelstvo na 
zasedání 15. dubna. Cena samotné rekonstrukce zatím není známa.
Projekt má zahrnovat i rekonstrukci části přízemí budovy, kde se 
do roku 2013 nacházel konzum a později archiv obecního úřadu. 
Archiv je již dnes přestěhován do budovy SAUON a prostory jsou 
prázdné. V budoucnu by zde mohl být provozován kroužek kerami-
ky, kreslení či jiné volnočasové aktivity.
Kadeřnictví Evy Zemanové má dle záměrů vedení obce zůstat v příze-
mí zachováno. Nadále se počítá i s provozem pošty.
Přízemí i patro budovy, v níž kdysi sídlila i základní škola, je v tuto chvíli 
vymalováno a jsou vyčištěné koberce. S výstavbou ordinací se počítá až 
v příštím roce, do té doby budou prostory volné a obec je v současné 
době nabízí místním spolkům či jiným volnočasovým aktivitám, napří-
klad pro cvičení. V bývalé kanceláři místostarosty obec instalovala tři po-
čítače, využitelné například pro účely počítačového kroužku pro děti či 
dospělé. Zachována zůstala i malá zasedací místnost a kuchyňka.

(mm, tp)

Obec nabízí možnost bezplatné služby Smart Info na přijímání 
důležitých informací a zpráv z obce pomocí SMS nebo e-mailem.
Odběr si můžete jednoduše zaregistrovat na webových stránkách 
obce: www.nelahozeves.cz/informace-od-nas

Co můžete získat registrací do Smart Info?
 � Oznámení o výpadcích elektřiny, odečtu vody, plynu...
 � Připomenutí svozu odpadu
 � Pozvánky na připravované události a akce v obci
 � Změny otevíracích hodin pošty, obchodu, úřadu...
 � Termíny očkování domácích zvířat
 � Krátké a podstatné informace z obce

Smart Info 
– důležité zprávy z obce v SMS nebo e-mailem
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ZÁPIS do obecní mateřské školy 
pro školní rok 2024/2025
Přihlášku pro zápis dítěte do mateřské školy je možné získat na internetové adre-
se www.elektronickypredzapis.cz do 25. dubna, případně osobně v budově ma-
teřské školy ve Školní ulici, ale pouze 25. dubna od 7.30 do 15.30 hodin.

Žádost včetně potvrzení od lékaře je pak třeba přinést osobně do budovy ve Školní 
ulici v jednom z následujících termínů:   • 2. května, 12.30–15.00 h
       • 3. května, 7.00–10.00 h

S sebou je třeba vzít také rodný list dítěte a průkaz totožnosti zákonného zástupce.

Přednostně jsou přijímány děti s trvalým pobytem v obci Nelahozeves (u cizinců, 
včetně uprchlíků, s místem pobytu v obci Nelahozeves), a to podle věku od nej-
starších po nejmladší. Děti mladší tří let (ke dni 31. 8. 2024) mohou být přijaty na 
základě individuálního posouzení ředitelky školky. Děti s trvalým pobytem mimo 

obec Nelahozeves mohou být přijaty jen v případě volné kapacity.
Rozhodnutí o přijetí bude vydáno 27. května formou vyvěšení seznamu přijatých dětí na 
webových stránkách školy (www.msnelahozeves.cz). Rozhodnutí o nepřijetí bude předáno 
zákonným zástupcům osobně v termínech: • 27. května, 13.00–15.00 h
     • 28. května,  8.00–11.00 h

2.
 a

 3
. k

vě
tn

a

Utíkající ovce ohrožují 
řidiče i samy sebe
V Nelahozevsi se více než rok objevují volně pohybující se ovce. Nejčas-
těji se pasou u silnice mezi křižovatkou na Kralupy a Dolním resortem, 
ale objevují se i v Kralupské ulici. Spásat trávu zvládly už i nedaleko dět-
ského hřiště u bistra Skála.
Majitel ovcí Josef Kratochvíl v minulosti uvedl, že ovce utíkají proto, že 
mu někdo poškodil plot. Nápravu nezjednal a ovce utíkají na volnou 
pastvu nadále. Od začátku roku byly fotografie s ovcemi hned několi-
krát zveřejněny jako varování řidičům ve facebookové skupině Nelaho-
zeveští sobě. Ovce se na nich pasou vedle silnice, ale také se pohybují 
přímo na silnici, a jsou tak potenciálním nebezpečím pro projíždějící 
řidiče i sobě samým.
Obecní úřad Nelahozeves celou věc řeší. „Podali jsme stížnost na majitele 
ovcí, jelikož se opakuje jejich útěk ze soukromého pozemku. Věc jsme ozná-
mili na Městský úřad v Kralupech nad Vltavou,“ uvedl uvolněný zastupitel Ivo 
Kubica (Pro Nelahozeves). Celou věc bude řešit referentka Michaela Horová, 

která má v gesci ochranu 
přírody a krajiny a ochranu 
zvířat proti týrání.
Kralupský úřad se k podání 
dosud nevyjádřil. „Obci do-
šla trpělivost. Bude v této 
aktivitě pokračovat, dokud 
nedojde k nápravě. Hrozí 
tam nebezpečí, pokud se 
ovce pohybují na komuni-
kaci,” vysvětlil zastupitel.

(sb)

                 100 a 170 let 
výročí našich pomníků

Památník padlých v Lešanech

Letos nás čekají dvě výročí spjatá s místními pomníčky. První 
výročí se týká kamenného sloupu s křížkem a pamětní deskou  
k zasnoubení císaře Františka Josefa I. a Alžběty Bavorské, řečené 
Sisi. Tento pomníček byl vztyčen roku 1854, letos to tedy bude již  
170 let. Najdete jej vedle polní cesty, která je pokračováním 
Školní ulice. Na pamětní desce se píše: „24. dubna 1854 na věč-
nou památku od malých dítek školy Nelahozeveské.“ Proto se 
také výročí bude slavit ve středu 24. dubna za přítomnosti 
dnešních dítek ze školy Nelahozeveské. Současní žáci Základní 
školy Nelahozeves půjdou ve stopách svých předků a navštíví 
pomník během vyučování, kde jim bude nastíněna historie to-
hoto pomníku a důvod jeho vzniku. Na pomník probíhala veřej-
ná sbírka a stojí na pozemcích rodiny Lobkowiczů. V roce 2016 
byl pomník zrestaurován.
Pomník padlých v Lešanech je věnován obětem ve světové vál-
ce 1914–1918. Výročí tohoto pomníku vychází na 15. června, 
letos připadá pomníku již 100 let, od doby, kdy byl zbudován 
v Lešanech. Prostor pro pomníček věnovali manželé Vaníčko-
vi. Na pomníku je celkem patnáct jmen, dva hrdinové z druhé 
světové války a třináct vojáků z první světové války, z toho dva 
legionáři. Mezi odvedenci na bojiště první světové války byl  
i tehdejší starosta obce Jaroslav Lambl. Ve válce sloužilo ze sa-
motné Nelahozevsi a Hleďsebi na 60 mužů. Během války došlo 
i na rekvizici dvou místních kostelních zvonů. I tento pomník 
prošel před nedávnem generální rekonstrukcí.

(tp)

 Pomník císařovny Sisi

24
. d

ub
na
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Chodník v Kralupské je téměř 
hotov, s cestou v Lešanech se  
začíná. Na řadě je Zagarolská

Výstavba nové cesty do Lešan

Komplikovaná výstavba chodníku a odvodnění v Kralupské ulici v úse-
ku od Rodného domu Antonína Dvořáka k hřišti Viktorie PTZ se chýlí 
k závěru, což je vidět už pouhým okem i laikovi. Na většině úseku jsou již 
položeny svrchní vrstvy chodníku i podélných parkovacích stání, probí-
há pokládka asfaltu části silnice. Je téměř připraven prostor pro umístění 
erbu, který pro obec zhotovila ukrajinská firma FOP Kormosh a který již 
čeká pouze na převoz na cílové místo.
Podle projektanta Lukáše Počíka, který na stavbě vykonává stavební dozor, 
by měly být práce hotovy do konce dubna. Do té doby by měly zmizet i se-
mafory regulující již více než půl roku kyvadlovou dopravu v tomto úseku.
Jak se začal lidem díky položeným obrubníkům postupně vyjevovat fi-
nální tvar chodníku a parkovacích stání, objevily se okamžitě spekulace 
ohledně šířky komunikace. V diskusích na Facebooku zaznívaly hlasy, že 
silnice je příliš úzká a že zde bude problém s vyhýbáním vozidel, zejména 
při míjení autobusu. Poměrně čerstvou zkušenost s opatrným vyhýbá-
ním mají řidiči z lešanské ulice V Úvoze, kde se po vybudování chodníku 
zmenšil manévrovací prostor pro míjení dvou vozidel a někteří řidiči mají 
při vyhýbání se autobusům potíže se na silnici vejít.
Ve skutečnosti je však Kralupská ulice v celém úseku přinejmenším stejně 
široká, jako byla před zahájením výstavby chodníku, pouze zmizela kraj-
nice a pocitově tak může nyní působit úžeji. Na jednom místě došlo do-
konce k rozšíření komunikace z původní šířky 5,2 metru na normovaných 
5,5 metru, ačkoliv projekt firmy VDI Projekt s rozšířením silnice nepočítal. 
K rozhodnutí došlo až v průběhu stavby na kontrolním dni. Stavební firma 
Neumann, která projekt realizuje, musela kvůli rozhodnutí učiněnému na 
poslední chvíli přesunout o 30 centimetrů část již položeného chodníku. 
Vícenáklady, které v důsledku změny vznikly, se podle Lukáše Počíka po-
hybují v řádech menších stovek tisíc korun a v současné době se obec 
společně se svými právníky zabývá otázkou, kdo je nakonec uhradí.
Vůči celkovým nákladům projektu však jde spíše o drobnější položku, ne-
boť aktuální náklady na stavbu činí 26 milionů korun. Z nich 11 milionů 
ale pokryje dotace, kterou se obci podařilo na výstavbu chodníku získat.
Současně probíhají dokončovací práce na úseku naproti infocentru, kde 
je již chodník nějaký čas hotov. Kameníci zde dokončují zídky a zahradní-
ci osazují svahy podle projektu nelahozeveské zahradní architektky Ivany 
Zachové a její kolegyně Ivany Šálkové. Jejich návrh sleduje záměr přiro-
zeného ozelenění svahů. Hlavní dominantou nových výsadeb je devět 
okrasných jabloní, na ně budou navazovat keřové pásy, v dalších částech 
svahu bude vysázen zimolez, korunatka či tavolník.
Stavební firma Neumann se postupně přesouvá ke své další zakázce – 
výstavbě nové cesty propojující Lešany s centrální Nelahozevsí. Zde 
byly po mnoha měsících odkladů konečně provedeny první výkopy, je-
jichž cílem bylo ověřit umístění podzemních vedení. Výkopy ukázaly, že 
vedení jsou položena hlouběji, než se původně předpokládalo, a mož-
ná tedy nebude nutné realizovat některé původně plánované přeložky 
a bude možné přistoupit přímo k výstavbě cesty. Tím by mohlo dojít  
k významné úspoře nákladů. O věci zatím ale není rozhodnuto, a proto 
se stavební práce zatím naplno nerozjely.
Cesta do Lešan je v současné době pro pěší průchozí, je však doporu-
čeno vyhýbat se výkopům. Ty jsou označeny zátarasy, které ale podle 
starosty Jakuba Bryndy (Pro Nelahozeves) někdo opakovaně od výko-
pů odstraňuje a ohrožuje tak bezpečnost chodců zejména v nočních 
hodinách, neboť úsek není v tuto chvíli nijak osvětlen.
Neznámý vandal se vyřádil i v Lešanech, kde poškodil kabeláž připravenou 
pro instalaci veřejného osvětlení. Z tohoto důvodu bude nutné na někte-
rých místech znovu odkrývat již položený chodník, aby mohla být kabeláž 
opravena. Podle starosty činí škoda kolem sta tisíc korun. Nové veřejné 

osvětlení by mělo být instalo-
váno v těchto týdnech.
V době uzávěrky zpravodaje 
finišují práce na novém pro-
pustku v Lososnici. V do- 
bě uzávěrky byla komuni-
kace provizorně průchozí 
pro pěší a probíhala poklád-
ka asfaltu. Práce by měly 
být dokončeny v průběhu 
dubna, poté bude možné 
místem opět projet i autem. 
Současně se ale obec chys-
tá na jižní konec (u vlakové 
zastávky) instalovat dopro-
střed cesty uzamykatelný 
sloupek, aby zabránila běž-
ným průjezdům vozidel.
Z připravovaných projektů 
je nejblíže realizaci generál-
ní rekonstrukce chodníků 
v Zagarolské ulici. V průbě-
hu jara chce obec vypsat vý-
běrové řízení na zhotovitele 
stavby, tak aby práce mohly 
začít buď ještě v letošním, nebo nejpozději v příštím roce. Předmětem 
projektu je kompletní pokládka nového chodníku v celé délce Zaga-
rolské ulice od Lososnice až k odbočce do Nádražní ulice, tedy včetně 
úseků, kde dosud chodníky chybí. Výjimkou je úsek podél areálu PTZ, 
který je v soukromém vlastnictví, a není tedy součástí projektu.

(mm)

Výstavba chodníku v Kralupské ulici

Výstavba propustku v Lososnici

komerční  inzerce    
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Zámek zahájil sezónu a ožívá akcemi

Setkání bude doprovázet ve swingovém rytmu Big Band Kralupy, nebudou

chybět ani dobová řemesla, malování na keramiku a občerstvení velkého výběru.

více informací a přihlášky na www.veteranikralupy.cz

Program:

pořádá v sobotu 11. května 2024

za podpory majitelů zámku a Lobkowicz Events Managementu

obcí Nelahozeves a města Kralupy nad Vltavou

3. ročník setkání

"VETERÁNI NA ZÁMKU"
pro historické automobily, motorky, bicykly, vojenskou a hasičskou techniku

s.r.o.

8:00  - 10:00 příjezd a registrace účastníků

přivítání účastníků a návštěvníků panem Lobkowiczem

závody šlapacích auček pro nejmladší návštěvníky,

10:30 - 10:45

11:00 - 14:00

12:00 - 12:30 komentovaná přehlídka dobových kočárků a kostýmů

finále závodu šlapacích auček na nádvoří zámku

vyhlášení výsledků všech soutěží

komentovaný odjezd účastníků startovací bránou

14:15 - 14:30

14:30 - 15:00

15:00 - 16:00

technické soutěže pro dospělé

Na nelahozeveském zámku se v polovině března uskutečnil další koncert 
Akademie komorní hudby. Na konec dubna se chystá další ročník Hrnčíř-
ských slavností a na květen sraz veteránů.
Koncem března zámek zahájil novou sezónu, která potrvá až do 31. října. 
Bude mít otevřeno denně mimo úterý od 9 do 17 hodin (dosud bylo za-
víracím dnem pondělí). V provozu je také Bistro Skála s dětským hřištěm, 
na nějž nově navazuje Zámecká stezka (viz článek na straně 12).

Akademie komorní hudby
V úterý 19. března se v Rytířském sále uskutečnil koncert mladých sti-
pendistů Akademie komorní hudby pod vedením uměleckého vedoucí-
ho, violoncellisty Tomáše Jamníka, a violistky Evy Krestové. Na programu 

byly klasicistní skladby od Antonína Vranického (Smyčcový kvintet 
a moll) a Wolfganga Amadea Mozarta (Divertimento) a hudba skla-
datele Gideona Kleina (Duo pro housle a violu a Smyčcové trio). 
Světovou premiéru tu měla skladba Plague Column od amerického 
skladatele Andrewa Harlana.

Hrnčířské slavnosti
O víkendu 20. a 21. dubna se uskuteční 19. ročník Hrnčířských slav-
ností. Festival se i letos zaměří na české hrnčířství a keramiku, ale 
zastoupena tu budou i další tradiční řemesla.
Program nabízí kromě bohatého občerstvení a nabídky vína široký 
výběr keramických a řemeslných výrobků, ukázky řemesel (tlučení 
másla, křesání ohněm, ražba mincí a lukostřelba) také tvořivé dílny. 
Na zámku zazní dobová hudba a k vidění bude dobový tanec, též 
proběhne jeho výuka a lekce šermu. Ani letos nebude chybět ob-
líbený kejklíř Pupa. Vstup pro obyvatele Nelahozevsi je zdarma po 
předložení občanského průkazu.

Veteráni na zámku
Zámek bude v sobotu 11. května hostit další setkání fanoušků his-
torických vozidel na akci Veteráni na zámku. K vidění tu budou 
historické automobily, motorky, bicykly, též vojenská a hasičská 
technika a jiné stroje vyrobené do roku 1990.
Během akce budou pro přihlášené účastníky probíhat prohlídky 
zámku zdarma. Proběhnou závody šlapacích autíček a soutěže ve 
zručnosti. Návštěvníci si užijí také komentovanou přehlídku do-
bových kočárků a účastníků v dobových kostýmech a vyhlášení 
vítězů všech soutěží.
Akci bude na nádvoří zámku doprovázet swingový orchestr Big 
Band Kralupy, nebudou chybět ani ukázky dobových řemesel, ma-
lování na keramiku a občerstvení bohatého výběru.

(sb)
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Jak Duvěnka s Duváčkem cestovali
Babičko, babičko, někdo tak 
slavný se opravdu narodil 
tady u nás? Ano, Duvěnko, 

malý Toníček Dvořáků se opravdu narodil tady v Nelahozevsi. Jeho 
tatínek byl řezník. Měli řeznictví a hospůdku naproti kostelíku u ko-
lejí. Chodil i do místní školy. Ale co bylo nejdůležitější, když mu byly 
čtyři roky, jako vám, začala se stavět místní železnice. Netrvalo dlou-
ho a Toníček objevil kouzlo mašinek. O šest let později nastal ten 
zásadní den, kdy se v Nelahozevsi objevila první parní lokomotiva. 
Ten pohled ovlivnil našeho rodáka až do konce života. Dříve jezdily 
trošku jiné mašinky, byly poháněny uhlím a z komínku se valil dým, 
který byl vidět na dálku. 
„Duváčku, já mám nápad! Půjdeme se také podívat na vlaky, jako pan 
Dvořák,“ zašeptala Duvěnka, aby jí neslyšela babička. „To je dobrý nápad,“ 
odpověděl Duváček. Během mžiku na sobě měli mikinu a boty a už uhá-
něli z továrny dolů. Proběhli kolem školy pod zámek, hurá do podjezdu 
a nahoru k Lososnici. Tady se u perónu schovali do křoví a čekali. „Jé, já 
už něco slyším…“ špitl Duváček. „Podívej se támhle, asi už jede.“ Od Kra-
lup přifrčel rychlík, uháněl kolem nádraží a nezastavil. Během mžiku byl 
pryč. „Ten byl krááásný,“ povídá Duvěnka s úžasem v očích. „Pozor, slyším 
ještě něco. Zase něco jede.“ Přihnala se lokomotiva s hromadou vagó-
nů. „To byla nákladní mašina, jak nám říkala babička. Nádhera, vnímal si 
to TDM TDM, TDM TDM, TDM TDM…? Perfektní rytmus, i to asi už slyšel  
i pan Dvořák, a proto se zamiloval do vláčků…“
Jelikož byli moc zvědaví, slezli z větví křoví a popošli na perón. Měli 

štěstí, zrovna přijížděl vlak od Kralup. Byl to osobák a zastavil přímo  
u nich. Šli se podívat ještě blíž. A ještě kousek… Nahlédli dovnitř, udě-
lali krok dopředu a najednou se za nimi zavřely dveře a vlak se rozjel. 
„Co budeme dělat!!!???“ s hrůzou v očích objala Duvěnka brášku. Za 
chviličku vlak zastavil, otevřely se dveře a oba rychle vyskočili ven. 
„Pojď, schováme se támhle a něco vymyslíme.“ Vedle perónu rostla 
borovice a smrk. Vylezli nahoru, aby se schovali. „Co budeme dělat, 
Duváčku?“ vyděšeně se dotazovala sestřička. „Já mám strach.“
„Co to je, slyšíš to? Támhle, podívej.“ V dálce vidí na velkém trávníku 
pobíhající lidi, někteří mají stejné oblečení a běhají za bílým míčem. 
Občas se ozve pískot. „Co to asi je?“ ptá se zájmem Duváček. 
„Krá, krá, to je přeci fotbal. Po zimní přestávce začíná na Dynamu sezó-
na,“ zaskřehotal havran Kája, co sem přiletěl z nedalekého zimoviště. 
„Páni, to vypadá super, také bych to chtěl někdy zkusit,“ povzdychl si 
Duváček. Nemohl spustit oči ze hřiště. 
„Bráško, to je sice hezké, ale co budeme dělat? Jak se vrátíme domů?“ 
smutně poznamenala Duvěnka. „Krá, krá, no co byste dělali... Počkáte 
na další vlak, který pojede na druhou stranu a pojedete s ním zpět 
pod zámek a tam vystoupíte,“ s ledovým klidem řekl Duvěnce Kája. „To 
je perfektní nápad, moc, moc, moc, děkujeme,“ odpověděla Duvěnka.
Během chviličky tu opravdu byl další vlak, sourozenci do něj opatrně 
nastoupili a pod zámkem vystoupili. Uháněli rychle stejnou cestou ko-
lem školy domů a vše zase povyprávěli babičce. Večer Duváček nemo-
hl usnout, pořád musel myslet na tu zajímavou hru, co viděl!

Lenka Moravcová

Z cyklu pohádek o Nelahozevsi
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komerční  inzerce    

RYCHLÝ INTERNET A MODERNÍ TV
Internet Volání Televize Podpora 24/7

Rychlý a stabilní internet za výhodné ceny již od 250 Kč měsíčně. Pro přenos internetu používáme 
moderní technologie a routery Mikrotik. Nově instalujeme i k zákazníkům gigabitové technologie.

NABÍDKU VŠECH TARIFŮ a DOPLŇKOVÝCH SLUŽEB NAJDETE NA NAŠICH STRÁNKÁCH 

Volejte NONSTOP    777 774 221 www.sys-data.com

Co stihl Klub 
seniorů v předjaří
V únoru nás cestovatel Jakub Greschl zavedl 
na Kubu. Jeho prezentace je vždy, díky jeho 
zážitkům, velice zajímavá. Přestože je pohy-
bově postižený, zvládá to.
Divadlo v Kralupech nás všechny pobavilo 
komedií Úvěr, kde se opět skvěle předvedli 
Martin Zounar a Filip Blažek.
Máme též možnost navštěvovat akce Aleny 
Hurychové v Domě s pečovatelskou službou 
na Cukrovaru v Kralupech nad Vltavou. Ten-
tokrát jsme si hezky popovídali s herečkou 
Milenou Steinmasslovou, která nás podaro-
vala svou fotografií.

V březnu jsme se podívali do Světa medúz 
v Praze na Pankráci. Jednotlivá akvária byla 
osvětlená a ze tmy jsme mohli pozorovat růz-
né velikosti těchto nádherných tvorů včetně 
hvězdic. Prostory měly působivě nastavenou 
pohybovou světelnou dekoraci. Odpoledne 
jsme si ještě prohlédli výstavu Tajemná Indo-
nésie na vrchu Palladia, jejíž sbírky zahrnují 
řemeslné výrobky domorodců jako lodě či 
rozličné figuríny, ale byly k dispozici i přírodní 
krásy této krajiny.
Též nás navštívil básník, scénárista a mode-
rátor Ivo Šmoldas, který je znám svým oblí-
beným pořadem Lenoška v Českém rozhlasu 

Dvojka. Pan Šmoldas se rozpovídal nejen  
o profesní činnosti, ale zejména o zahradni-
čení a „radostech“ s tím souvisejících.
Březen jsme ukončili návštěvou kina v kra-
lupském kulturním domě Vltava, kde jsme 
zhlédli komedii Matka v trapu, která svým 
obsahem nebyla moc veselá, ale poukazova-
la na problémy současné rodiny.
Na duben už je naplánována cesta do Lito-
měřic na Zahradu Čech, která nás bude určitě 
zase dobře inspirovat nejen k zahradničení.

Eva Vintrová
Milena Steinmasslová s Alenou Hurychovou

Ivo Šmoldas v Nelahozevsi
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První dubnový víkend 
v úklidovém módu

komerční  inzerce    

Již tradičně na začátku dubna proběhl úklid obce. V sobotu 6. dubna 
se ráno okolo 9. hodiny sešli dobrovolníci na šesti stanovištích – v Hor-
ním resortu, na lešanské návsi, v Dolním resortu, u hasičského domu,  
u Miřejovického mostu a u hřiště Dynama.
Dobrovolníci si rozdělili rajon, vzali pytle a rukavice a vyrazili do teré-
nu, kde na ně opět čekala malá i velká překvapení. Uklízelo se až do 
poledních hodin, kdy se na třech místech mohli účastníci brigády po-
silnit připraveným občerstvením. I když naše obec vypadá čistě, skrý-
vá se na jejím území několik temných koutů, plné pohozených pne-
umatik, stavebního materiálu, pytlů s odpadem, kusy aut a dalších 

libůstek, které bohužel někteří lidé stále odhazují tam, kam nemají.
Úklidu se tradičně zúčastňují i místní spolky Lešanský sad, myslivecký 
spolek, sbor dobrovolných hasičů, Rybníčky nebo TJ Dynamo Nelaho-
zeves. Fotbalisté a přátelé TJ Dynamo to vzali jako okrašlovací brigádu – 
vzali štětce s barvou a oživili nejen posezení, ale i zábradlí u fotbalového 
a dětského hřiště. Další parta se vrhla na nedaleký svah pod kolejištěm 
a pořádně ho vyčistila strunovkami, aby se lépe hledaly zakopnuté 
míče. Na Dynamu se sešlo okolo třiceti dobrovolníku i s dětmi.
Členové spolku Lešanský sad spojili na Višňovce úklid obce s první 
jarní brigádou v sadu. V Horním resortu se také sešla velká parta  
i s dětmi, zde se vyčistily škarpy, hrabalo listí, upravovaly keře a vše 
se řádce zapilo a zajedlo.
Úklidu obce se účastnil starosta 
a zastupitelé obce, celá akce by 
jistě nešla tak hladce bez kaž-
doroční pomoci SAUON, jejichž 
zaměstnanci odváželi vysbírané 
pytle s bordelem a jiné naleze-
né poklady. 

(tp)
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Poslední týdny se v nelahozeveském infocen-
tru nesly ve fázi příprav na sezónu, ale i tak 
jsme stihli uspořádat několik besed.
V prvé řadě se jednalo o besedy spjaté se 
vznikem a přípravou Nelahozeveské zámec-
ké stezky (viz článek na straně 12). Po roce se 
opět konala cestovatelská beseda s cestova-
telem, dobrodruhem a milovníkem motorek 
Michalem Poncou na téma jeho expedice na 
konec světa – Rusko, Mongolsko, Azerbaj-
džán a Turecko. 
Během celého března jste mohli v infocentru 
zhlédnout putovní výstavu Za stromy roku. 
Výstavu zahájil Bedřich Ludvík, režisér a scé-
nárista dokumentů o památných stromech 
a pramenech našich řek. Do dalšího ročníku 
ankety Strom roku se opět přihlásí dub pyšně 
rostoucí vedle kostela sv. Ondřeje.
Opět byla možnost se kreativně a rukodělně 
v infocentru vyřádit, během jedné předveli-
konoční neděle jste měli možnost se naučit 
vytvářet jarní věnce.
Velikonoční neděle již tradičně patří Pomláz-
kování, během nedělního odpoledne se děti 
realizovaly v tvořivých dílnách pod dozorem 
Klubu ručních prací a měly možnost si uplést 
pomlázku s místním proutkařem. 
Zároveň byla pro děti připravena velikonoční 

vajíčková stezka na trase ulice Lososnice, za 
jejíž splnění dostaly děti diplom. Ještě před 
vypuknutím Velikonoc se navázalo na vánoč-
ní zdobení stromků, kdy děti z obecní základ-
ní a mateřské školy nazdobily vánoční strom-
ky a dotvořily sváteční atmosféru. Právě před 
Velikonocemi děti opět zdobily tentokrát při-
pravené břízkové větve a stvořily velmi hez-
kou jarní výzdobu u infocentra. 
V infocentru jsme rozšířili nabídku suvenýrů 
o výroční turistické vizitky a známky, které 
vznikly k výročí 30 let od založení A. T. I. C. 
(asociace turistických a informačních center), 
na dalším rozšíření nabídky suvenýrů mo-
mentálně pracujeme. 
Rovněž v současnosti pracujeme nad tištěnou 
mapou historického centra obce. Tato mapa 
poskytne přehledné a úplné informace o naší 
obci každému návštěvníkovi. Na její tvorbu 
jsme získali dotaci z Programu 2024 pro po-
skytování dotací na podporu turistických in-
formačních center Středočeského kraje.
Tradičně jsme se zúčastnili ve spolupráci s DMO 
Kladensko–Slánsko veletrhu Holiday world, 
kde jsme prezentovali Nelahozeves a okolí.
Na začátku dubna jsme se zúčastnili konfe-
rence A. T. I. C. v Olomouci, kde jsme nasbí-
rali spoustu potřebných informací a inspirace 
pro další fungování infocentra. 
Během uzávěrky zpravodaje jsme si pro vás 
připravili menší grafické překvapení ve vesti-
bulu infocentra, které pro vás vytvořil výtvar-
ník Martin Zach. Tato drobnost zde zůstane 
pro veškeré návštěvníky a zdůrazní poetiku  
a kouzlo tohoto prostoru.
A na co můžete těšit? První výročí zasazení Stro-
mu lásky, které si připomeneme 1. května, kdy 
budeme nabízet speciální mandlové dobroty.
Po úspěchu info-kvízů z letošní zimy jsme se 
rozhodli v nich pokračovat. Od května se mů-
žete každý měsíc těšit na info-kvíz, který se 
bude odehrávat ve venkovních prostorech, 
pokud to počasí dovolí. Tyto kvízy budou 
tematické, týmy o velikosti 4–6 lidí a maxi-
málně 7 týmů. Týmy se musí předem přihlá-
sit, poslední kvíz proběhne v září. Kvízy bude 
opět tvořit a moderovat Tereza Popková, pro-
síme nesnažte se na ni vytvářet tlak ohledně 
otázek, ona vám opravdu nic neprozradí.
V sobotu 18. května opět proběhne swap 
oblečení pod taktovkou Kateřiny Popkové. 
Zároveň si budete moci odnést i některé vy-
řazené knihy z obecní knihovny. 
Na poslední den v květnu pro vás připravuje-
me první venkovní hudební produkci – kon-
cert dua Kristalin, k němuž se přidá Tokhi. 
Veškeré informace a aktuality sledujte na našich 
webových stránkách nebo na sociálních sítích. 

Helena Kubicová
vedoucí infocentra

Sezóna infocentra začíná 
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Od nového roku jsme si pro naše 
čtenáře připravili několik novinek. 
Kromě rozšíření otevírací doby 
jsme také rozšířili sortiment. Mo-
mentálně mají čtenáři možnost si  
v knihovně zapůjčit deskové hry jak 
pro velké hráče, tak pro ty menší. 
Mezi další novinky patří možnost 
zapůjčení si Kouzelné tužky od Albi  
a knížek ze série Kouzelné čtení, 
které hravým způsobem děti vzdě-
lávají a zároveň baví.
Momentálně se snažíme srovnat  
a zapsat veškeré tituly, které se na-
chází v knihovnickém archivu. Ar-
chiv se skládá z vyřazených knih, 
které již nejsou půjčované, popří-
padě máme některé tituly ve vícero 
svazcích. Archiv naší knihovny našel 
své místo v malé místnosti na Sprá-

vě a údržbě obce Nelahozeves, která nám 
tento prostor nabídla. Část tohoto fondu 
budeme v rámci swapu oblečení nabízet 
18. května v Infocentru Nelahozeves.
V březnu jsme prostory knihovny otevře-
li klubu Dobrodruh, který se podíval do 
knihovny a seznámil se s jejím fungová-
ním. V dubnu proběhla pravidelná kaž-
doroční návštěva žáků prvního ročníku 
naší ZŠ Nelahozeves, kteří se jako začí-
nající čtenáři seznámili s naší knihovnou, 
jak knihovna funguje a jakou má nabíd-
kou knih.
V knihovně samozřejmě nechybí celá řada 
knih, které postupně doplňujeme nejen  
o nové knihy na trhu, ale i o knihy, které 
jsou vašemu čtenářskému srdci blízké.

Tereza Popková
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Celá řada návštěvníků vzala ráz oblíbené 
zábavy vážně a uzpůsobila tomu svůj oděv. 
„Mnoho dam i mužů přišlo v plesové róbě, 
ale i masky se přidaly, hlavně početná ná-
vštěva z plesu upírů,“ uvádí Mirka Pantůčko-
vá, jedna z pořadatelek akce. 
„Na prvních Šibřinkách bylo vyprodáno, na 
druhé přišlo o něco méně lidí, což přispělo 
k pohodlnějšímu tančení. Nicméně na obou 
Šibřinkách byl ještě ve dvě hodiny ráno plný 
parket. To je nejlepší odměna pro organizá-
tory - že se akce líbí a lidi se dobře baví,“ říká 
Hedvika Bártová z týmu organizátorů.

Půlnoční překva-
pení tvořilo šest 
vystoupení. Jako 
první na parket 
nastoupily páry, 
které  v rytmu 
waltzu a jive otevřely celé vystoupení. Vystří-
daly je sestry Čapkovy s židlemi. Jejich taneční 
číslo neslo název Dvojčata a bylo věnováno 
babičce Ludmile Čapkové († 2015), jedné  
z nejvýznamnějších činovnic Dynama Nelaho-
zeves za celou jeho historii a čestné občance 
Nelahozevsi. Následovalo vystoupení Galak-

tikos, během kterého fotbalisté sla-
vili úspěch týmu TJ Dynamo, a jejich 
žen, které se je snažily nahnat. Poté se 
představily dva taneční páry pod ve-
dením Martina Brůži s vystoupením 
salsy. Vzápětí na parket vpluly rusalky 
s vodníkem  v podání nejstarších (nej-
zralejších?) cvičenek. Následovala ku-
bánská salsa v podání Anibala Rosaria 
Gariho s jeho partnerkou. Tanečníky 
salsy vystřídaly upírky s valčíkem se 
svíčkami, které se proměnily do Wed-
nesday Addamsové a zatancovaly 
v rytmu písničky Bloody Mary. Celé 
půlnoční překvapení završila prome-
náda všech účinkujících na píseň Na 
krásném modrém Dunaji.
O šibřinkové vystoupení nebyli 
ochuzeni ani malí návštěvníci ne-
dělního karnevalu a jejich rodiče. 
Karneval proběhl tradičně v neděli 
10. března, navštívilo jej téměř sto 
dětí a stejný počet dospělých. „Byl 

Další ročník Šibřinek 
a dětského karnevalu je za námi 

Infocentrum Nelahozeves ve spolupráci s Kackou Popkovou porádá:

v sobotu 18. kvetna
10 -17 hodin v Infocentru Nelahozeves
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Je ti neco malé, velké nebo si chces udelat místo 
v satne? Vymen za nové a tvoje kousky udelají 
zase radost nekomu jinému!

Prosíme o cisté oblecení bez fleku a der prinést do Infocentra v pátek 17. 5. 2024

plný sál. Děti tančily a soutěžily s DJ Habi-
sem. „Připraveno bylo i občerstvení, které 
zajistily naše ,babičky‘. Také jim patří velké 
poděkování,“ doplnila Mirka Pantůčková.
 „Letošní Šibřinky hodnotím oboje jako hez-
ké. Každé byly jiné – jiná kapela, většinou  
i jiní hosté, jiná atmosféra, ale většina hostů 
vzala náš ráz Ples v opeře vážně. Ráz na další 
rok zatím nevíme, ale shodli jsme se na tom, 
že by to mělo být něco veselého,“ uvádí Hed-
vika Bártová. „Jsem ráda, že tradiční Šibřinky  
i po covidové pauze pokračují a zájem je 
stále velký. Rádi bychom tuto tradici drželi 
nadále a za to patří dík všem, kdo se na pří-
pravách ve svém volném čase podílejí,“ dopl-
ňuje Mirka Pantůčková.

(sb)

V březnu se konal další ročník Šibřinek a dětského karnevalu, 
které pořádá TJ Dynamo Nelahozeves. Letošní ráz se tentokrát 
nesl v duchu Plesu v opeře. Na prvních Šibřinkách, které pro-
běhly 8. března, zahrála kapela Globus. Na druhých, které se 
konaly 23. března, vystoupila kapela Gradace. 
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Malinko ze  
starodávných časů…
Pevně věřím, že mnoho nadšenců pátrá ve starých dokumentech 
a zápisech pro obce Nelahozeves, Podhořany, Lešany, Hleďsebe, 
Miřejovice. Já teprve dokončuji výpisy kronik k obci Lešany, dosti 
malého čísla, tedy zatím 28. Předcházející už zájemci jistě pro-
hlédli. Zde malý pohled na tituly knih, kde jsou mnohdy ve-
lice zajímavé zápisy. Týkaly se většinou událostí na blízkém 
panství. První obsahuje soupisy poddaných a také podruhy, 
sirotky v obcích a obsazení statků v osadách. V další knize 
jsou zase půjčky peněz, dluhy, kvitance splátek, důkazní 
listiny a také zabavování majetku. Některé zápisy v knihách 
jsou od roku 1713, ale farní knihy z okolí jsou mnohem star-
ší, asi o stovku roků.

Zde se můžeme do obce Lešany podívat roku 1975, od výcho-
du. Snímek je černobílý, trochu připomeňme několik drob-
ností. Vpravo, pod sloupem s lampou veřejného osvětlení, 
bývala v té době prodejna smíšeného zboží. Kolem sloupu 
se do prodejny vcházelo i naváželo zboží. Bylo to číslo popis-
né 58, za dob starších tam žili manželé Kavkovi, neměli děti. 
Po jejich smrti měl domek bratranec Košťál z Olovnice. Ten 
pak místo prodal organizaci Jednota. V domku vpravo žila 
dříve rodina Postráneckých. A za sloupem je domek čp. 62 
a okolní sestava, ulice V Úvoze . Silnice zatáčí doleva, kolem 
bývalé hospody, a díváme se do brány starodávných statků 
čp. 2, dále vpravo, pak ku čp. 1.

Zde se díváme na pozvánku na tehdejší velkou obecní akci. 
Jistě půjde přečíst. Konala se v únoru roku 1927. Hospodu  
v čp. 74 tehdy vedla vdova, paní Anna Kunešová. Její manžel 
Karel uhořel před rokem, když v sále rozléval petrolej do lamp.

Pro zajímavost, ještě další pozvánka na ples v obci, už z doby 
nedávné, v únoru roku 1948. Pořadatelé byli dobrovolní hasiči, 
hospoda byla stejná, ale měli ji už v nájmu Zemanovi. V kroni-
kách jsou stovky dokumentů i k této větší hospodě v obci Lešany. 
Psal jsem už mnohokráte, že celkem měla obec hospody tři.

Václav Hlavatý
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Několik ukázek z textu:
„Převedli nás do budovy, která vypada-
la jako bývalé vězení. Všude byly ostna-
té dráty. Tehdy jsme vůbec nevěděli, co 
můžeme čekat, celá naše situace byla 
tak neuvěřitelná. Vzpomínám si, jak 
jsme se tehdy báli, že se ta vrata třeba 
už neotevřou, že nás tam nechají.“

Paní Olena má radostný den: „Tyhle 
svátky přinášejí mnoho dobrého. Můj 
bratr může jet na tři dny domů k rodi-
čům.“ Její bratr totiž bojuje. Je na frontě. 
Pomyslím si, že tři dny je zatraceně málo.

…Jeho nemotorné krůčky, upřímný smích a sebejistý oční kontakt vždyc-
ky vykouzlily na její tváří úsměv. Rozpustila se. Později natáhla ruce, aby 
jej zachytila a začali si spolu povídat.
Nakonec pochopila, že je jeho další babička…

Dívka chodila do školy a jazyk se naučila dobře. Sociálně ale byla velmi uza-
vřená, v depresi. Půl roku jsem ji neviděla, že by se usmála. Trvalo jí rok a půl, 
než to všechno překonala, začala budovat vztahy a začala být i pozitivní. 
Ale podařilo se, viděla jsem, že má vyhráno.

Vytištěná publikace je k dostání u koordinátorky projektu Petry Wan-
drolové, lze si ji vypůjčit k přečtení v nelahozeveské obecní knihovně 
nebo v Městské knihovně v Kralupech nad Vltavou.
V elektronické podobě jako PDF ji naleznete na uvedeném odkazu QR 
kódu či ve facebookové skupině Jedno slunce, kde se zároveň dozvíte 
více informací o samotném projektu. Děkujeme za velkou pomoc s fi-
nancováním tohoto projektu Nadaci Via, Kooperativě a Seznamu.cz.

Petra Wandrolová

Koncertem Bandura jsme na konci března zakončili projekt Jedno 
slunce – Одне сонце, v jehož rámci jsme od května 2023 společ-
ně s lidmi z Ukrajiny připravili celkem třináct komunitních aktivit 
v Nelahozevsi, Kralupech nad Vltavou a okolí.
Koncert Bandura v  sobě zahrnoval vystoupení Yuliie Yuschenko, 
která zpívala a hrála na banduru, tradiční ukrajinský nástroj. Mimo 
území Ukrajiny je tento nástroj málo rozšířený a v současné době 
je jedním ze symbolů ukrajinské kultury.
Dalším bodem programu byl tanec Anny Popovich s  její dcerou. 
Anna Popovich je choreografka, která dnes žije v Kralupech. Ne-
chybělo ani pěvecké vystoupení Kamily Roty, na závěr byly promí-
tány fotografie z  projektových akcí, a zakončení celého projektu 
se tak řádně oslavilo.
První akcí projektu Jedno slunce bylo Koblížkové odpoledne pro 
rodiny v Infocentru Nelahozeves. Následovala například Dovolená 
ve Španělsku, Dětská diskotéka plná hvězd, Den míru v Kralupech 
nad Vltavou nebo divadlo Žabka carevna, které jsme hráli v únoru 
v Nelahozevsi a které následně mělo po okolí několik dalších re-
príz. Pokud jste představení nestihli, nevadí, pohádku plánujeme 
hrát také v kulturním domě Vltava v Kralupech 20. dubna.
Lidé z Ukrajiny se zapojili do samotných příprav akcí. Připravovali 
dětské dílny, divadelní programy, občerstvení, hry pro děti. Vy-
tvářeli masky a rekvizity, zapojili se jako herci, zpěváci, hudebníci, 
tanečníci. Dokonce i nelahozeveský masopustní medvěd je z  je-
jich dílny. Tito lidé mají skvělý potenciál a věříme, že s námi budou 
spolupracovat a budou nám pomáhat i nadále.
Kromě komunitních aktivit vznikla v  rámci projektu Jedno slun-
ce také brožurka s názvem Naučila jsem se sázet stromy, kterou 
její spoluautoři představili vlastními citacemi právě na koncertě 
Bandura. Přináší autentické příběhy, vzpomínky a rozhovory s lid-
mi z Ukrajiny, kteří dnes žijí na Kralupsku. Brožurka se snaží ukázat, 
kdo tito lidé jsou, čím prošli, co prožívají, jak se jim dnes vede.
Publikaci doplnil ilustracemi Martin Zach.

Slavnostní zakončení 
projektu Jedno slunce 
– Одне сонце

komerční  inzerce    
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Rodný dům Antonína Dvořáka 
spouští na konci května testovací 
provoz ve své expoziční části
První etapa stavebních prací v rámci rekon-
strukce Rodného domu Antonína Dvořáka  
v Nelahozevsi se blíží ke zdárnému konci. Tři 
ze čtyř částí kulturního centra budou veřej-
nosti zpřístupněny od 31. května. Byť poběží 
areál na počátku v režimu zkušebního provo-
zu, to nejdůležitější, tedy muzejní expozici, 
budou moci návštěvníci zhlédnout od první-
ho momentu a zjistit tak, co ovlivnilo dětství 
největšího českého skladatele i jeho celoži-
votní tvorbu. Jde o velký krok směrem k plné-
mu otevření moderního kulturního centra, na 

které rodný dům velikána české hudby čekal 
více než 50 let.
Jako první byla už v únoru dokončena část 
areálu tzv. hospodářská budova, která kdysi 
sloužila jako sýpka. Už nyní se v ní začíná in-
stalovat první část expozice. V průběhu mě-
síce dubna budou hotové také veškeré prá-
ce na prostorech, ve kterých bude edukační 
centrum, a na hlavní budově, kde bude umís-
těna stěžejní část celé expozice.
Návštěvníci se jejím prostřednictvím vcítí do 
jedenáctiletého Antonína Dvořáka a zakusí 

nejen atmosféru krčmy 
v polovině 19. století, 
která tehdy byla součástí 
domu, ale také dobové 
školní lavice, a zjistí na 
vlastní kůži, jak na Dvo-
řáka v prvních letech 
vplývalo okolní prostře-
dí, les a řeka, železnice, 
kostel či zámek. Usnadní 
to zvýhodněné vstup-
né ve výši dětského pro 
všechny bez rozdílu věku, 

které pro návštěvníky na oslavu spuštění tes-
tovacího provozu připravila organizace House 
of Lobkowicz.
Dokončovací práce na zbylých prostorech 
Rodného domu Antonína Dvořáka, kde bude 
umístěno návštěvnické centrum, budou 
završeny v průběhu léta. Děkujeme za trpě-
livost s dočasným omezením způsobeným 
probíhající rekonstrukcí poslední části areálu.

Jakub Fajnor
House of Lobkowicz

Otevírací doba od 31. května

Středa–pondělí, 9.00–17.00 hodin
Úterý: zavřeno

Na webové stránce www.lobkowicz.cz/
rodny-dum by měl být brzy spuštěn 
online prodej vstupenek.

Komunitní den pro obyvatele Nelahozevsi

Jak slíbil William Lobkowicz ve vánočním čísle zpravoda-
je (Nelahozeveský zpravodaj 6/2023, strana 21), rodina 
Lobkowiczů připravuje komunitní den v nově zrekonstru-
ovaném Rodném domě Antonína Dvořáka, který bude 
vyhrazen pouze obyvatelům naší obce. Komunitní den se 
uskuteční v sobotu 27. dubna od 14 hodin. Počet míst na 
akci je omezen, rezervace budou možné mimo jiné v nela-
hozeveském infocentru. Další podrobnosti k rezervacím by 
měly být k dispozici do poloviny dubna.

Lešanské
čarodějnice

Lešanská Višňovka

úterý 30. dubna 2024

16-18 h čarodějnická stezka pro děti v sadu | 17:00 opékání
buřtů | 19:00 zapálení hranice a vyhlášení nejlepší masky 

Spolek Lešanský sad vás srdečně zve na

lesanskysad@gmail.com |  602 592 862
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2024
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V sobotu 25. května se v areálu TJ Dynamo Nelahozeves odehraje má-
jová zábava. Ta se uskuteční v prostorách dětského hřiště, kde vznikne 
taneční prostor, posezení i prostor pro kapelu. Občerstvení zajistí Tomáš 
Moravec a jeho legendární stánek, nebude chybět ani stánek s nabídkou 
malých pivovarů. Celým večerem bude provázet Vocal Band Markéty Ap-
tové. Nebude chybět tombola a dražení Dynamo „Májky“. 
V případě nepřízně počasí se počítá s vnitřní zábavou na sále TJ Dyna-
mo Nelahozeves. 
Lístky bude možné zakoupit v infocentru nebo na Dynamu během 
fotbalu na stánku, cena vstupenky je 200 Kč. Májovou zábavu pořádá 
obec Nelahozeves s podporou TJ Dynamo Nelahozeves. Viz také plakát 
na straně 31.

(tp)

Venkovní májová 
zábava na Dynamu

Pohádkový les aneb 
Tradiční dětský den v lese
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Srdečně vás zveme na Pohádkový les, který pořádá TJ 
Dynamo Nelahozeves ve spolupráci s Sborem dobro-
volných hasičů Nelahozeves. Jedná se o jednu z nejdel-
ších tradic, která se v obci drží – Pohádkový les probíhá 
již vice než 40 let, kdy se pohádkové postavy vrací do 
svého lesa, kde si připraví pro děti nejrůznější úkoly, za 
které dostanou odměny. Akce se koná na mezinárodní 
Den dětí nebo v jeho blízkosti. Letošní ročník připadá na 
neděli 2. června od 14 hodin, začátek trasy je v ulici Pod 
Strání, v úseku tzv. Ve Vrbičkách. Děti projdou trasou 
Hleďsebským lesem a skončí na stejném místě, kde za-
čaly. Procházka vede kopcovitým terénem a není úplně 
ideální pro kočárek. Tak doražte, potkejte Sněhurku a její 
trpaslíky, vodníky, Rumcajse s Mankou, lišky nebo indi-
ány a na závěr si dejte koláč u Křemílka s Vochomůrkou. 

Váš lesní kamarád Křemílek2.
 č

er
vn

a 
20

24

Tak jako každý rok se bude konat slavnostní vítání občánků na 
zámku v Nelahozevsi. Vítání občánků se bude týkat dětí naro-
zených v roce 2023 a 2024, kteří mají trvalý pobyt v obci.

Již nyní mají rodiče možnost nahlásit svoji účast, a to nejpozději 
do 10. května 2024. Vyplněnou přihlášku s rodným listem dítě-
te je potřeba donést na obecní úřad osobně, nebo poslat na 
e-mail: dvorakova@nelahozeves.cz a do předmětu napsat „při-
hláška – vítání občánků“
O přesném termínu vás budeme včas informovat zaslanou pozvánkou.
Vítání občánků se mohou zúčastnit pouze pozvaní na základě 
přihlášky. 

Zuzana Dvořáková
referentka obecního úřadu
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Špatný vstup Dynama 
do jarní části

Vstup do jarní části si určitě Dynamo představovalo jinak. Jenže zá-
pasy mluví za vše. Čtyři zápasy, čtyři prohry, a doma navíc nula vstře-
lených gólů. Lichotivá čísla nejsou ani v obdržených gólech. Třináct 
obdržených gólů ze čtyř zápasů nejsou dobrou vizitkou. Navíc v boji 
o záchranu to nejsou vůbec dobré zprávy. Ztráta na příčku zaruču-
jící udržení v soutěži vzrostla na osm bodů. Jarní vstup připomíná 
podzimní počínání. Dynamu se začalo dařit od šestého kola. Trenér 
Kaplan si přál získat v zimě zkušeného dirigenta do obrany a poved-
lo, když svou registraci v šestatřiceti oprášil Patrik Beutel. V době své 
největší slávy se na Spartě coby hráč béčka připravoval v éře trenéra 
Bílka s prvním mužstvem. Na Mělnicku opakovaně prošel Libiší. „Je to 
sice už nějakých patnáct let, co kopal třetí ligu, ale to nezapomenete. 
Věřím, že se do toho rychle dostane a bude posilou,“ uvedl Daniel 
Kaplan hráče, který by měl „tvrdit muziku“ v zadních řadách. Věřme, 
že zlepšení Dynama přijde v nejbližších zápasech.

Výsledky zápasů Dynamo Nelahozeves:
FK Kosoř–Dynamo Nelahozeves 3:2 (2:1), Dynamo Nelahozeves–
ČLU Beroun 0:3 (0:1), TJ Sokol Tuchoměřice–Dynamo Nelahozeves 
5:1 (2:1), Dynamo Nelahozeves–SK Spartak Příbram 0:2 (0:1)

 Pozor! Všechny domácí zápasy se hrají na hřišti v Klíčanech.

Sobota 6. 4.  10.30 h  TJ Jíloviště
Sobota 13. 4. 10.15 h  TJ Sokol Sedlec-Prčice
Sobota 20. 4. 10.15 h  TJ Viktoria Vestec
Sobota 27. 4. 10.15 h  FK Kralupy 1901
Sobota 4. 5. 10.15 h  FK Jinočany
Neděle 12. 5. 10.00 h  TJ Kovohutě Podlesí 
Sobota 18. 5. 10.15 h  MSK Klecany 1921
Sobota 25. 5. 17.00 h  SK Votice
Sobota 1. 6. 10.15 h  SK Rakovník
Sobota 8. 6. 17.00 h  SK Kladno B
Sobota 17. 6.           10.15 h       SK Slaný B

Sestava Galaktikos v úvodním jarním kole

 Jindřich Trpišovský v dresu Galaktikos, uprostřed snímku trenér 
Vladimír Vymětalík

Nadějný start Viktorky 
do jarní části

I Viktorie Nelahozeves rozehrála svoji soutěž. Hned v prvním zápase 
ukázala, že jaro může být příslibem lepších výkonů. Proti favorizo-
vanému Tursku zahrála skvěle. Utkání začala velmi dobře, po gólech 
Václava Fišera a Jindřicha Pešty vedla 2:0. Nakonec zápas dospěl do 
smírného konce 2:2.

Výsledky Viktorie Nelahozeves:
TJ PTZ Viktorie Nelahozeves–TJ Tursko 2:2 (2:1)

Neděle 7. 4. 13.30 h  ST Chlumín/Obříství
Sobota 13. 4. 16.30 h  SK Úžice
Sobota 20. 4. 17.00 h  TJ Sokol Dřínov
Neděle 28. 4. 17.00 h  TJ Dynamo Nelahozeves
Sobota 4. 5. 17.00 h  TTJ Sokol Sazená
Sobota 11. 5. 17.00 h  TJ Sokol Nová Ves
Sobota 18. 5. 17.00 h  TJ Sokol Jeviněves
Sobota 25. 5. 17.00 h  TJ Sokol Uhy
Sobota 1. 6. 17.00 h  TJ SK Vojkovice
Neděle 9. 6. 17.00 h  TJ Sokol Dolany B

Vstup do jarní části si nemohlo Galaktikos vysnít jinak. Začneme popo-
řadě. První jarní domácí zápas a hladká výhra. Jenže výhra 15:0! Poločas 
9:0! A ptáte se dál? Domácí Zdeněk Kratochvíl dal hattrick za 12 minut 
a k tomu jako bonus přidal další dva góly, tedy pět gólů celkem. Další 
hattrick si připsal Roman Zavadil. Po dvou gólech se trefili hrající trenér 
Vladimír Vymětalík a Michal Pekárek. A stále to není vše! Ve druhém 
poločase nastoupila, dovolíme si říci, trenérská ikona – Jindřich Trpi-
šovský! Ano, IV. třída a v Dynamu Nelahozeves. A svůj výkon ozdobil 
kouč pražské Slavie vstřeleným čtrnáctým gólem zápasu. 
Sám Vymětalík nevěřil, jaký se kolem veřejně známé posily strhne fr-
mol. O nástupu Trpišovského, jenž do hry naskočil s číslem 27 na po-
slední půlhodinu, věděl ráno v den utkání málokdo. „Krásný gól. Po-
dařilo se mi doplnit box. Spoluhráči to hezky vykombinovali a dostal 
jsem ideální přihrávku do kapsy mezi obránce a brankáře a hezky to 
uklidil. Krásná akce celého týmu,“ popisuje Trpišovský. „Trenér zhod-
notil můj výkon, že s míčem byl nadstandardní a velice dobrý, bez něj 
slabší, ale na to jsem ho upozorňoval předem. Byl jsem tam od toho, 
abych rozdával přihrávky a ostatní běhali, což se povedlo,“ dodává. 
Budeme věřit, že se trenérovi Trpišovskému podaří najít v nabitém 
programu čas na další zápas v dresu Galatikos. Na hřiště to ze svého 
domu v Nelahozevsi nemá daleko.

Výsledky Galaktikos:
Dynamo Nelahozeves–TJ Sokol Dolany B 15:0 (9:0)

Rozpis zápasů Galaktikos:
Neděle  7. 4. 16.30 h      TJ Tursko
Neděle 14. 4. 16.30 h  ST Chlumín/Obříství
Neděle 21. 4. 17.00 h  SK Úžice
Neděle 28. 4. 17.00 h  TJ PTZ Viktorie Nelahozeves
Neděle   5. 5. 17.00 h  TJ Sokol Dřínov
Sobota 11. 5. 10.15 h  TJ Sokol Sazená
Neděle 19. 5. 17.00 h  TJ Sokol Nová Ves
Neděle 26. 5. 17.00 h  TJ Sokol Jeviněves
Neděle 2. 6. 17.00 h  TJ Sokol Uhy
Sobota 9. 6. 17.00 h  SK Vojkovice

(zk)

Drtivá výhra Galaktikos  
s hvězdou v sestavě
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„Osvědčená chata pod Špičákem v Albrech-
ticích v Jizerských horách, osvědčený mo-
del, kdy před jarní sezónou vyrazíme na 
soustředění a načasujeme formu na mis-
trovské zápasy,“ komentoval trenér Vladimír 
Vymětalík soustředění fotbalové mládeže TJ 
Dynamo Nelahozeves, které se uskutečnilo 
od 13. do 17. března.
Čtyři velmi intenzivní dny byly zaměře-
ny hlavně na fyzickou kondici, kterou naše 
fotbalová mládež nasbírala po kopcích v Ji-
zerských horách. „Trénovalo se dvoufázově  
a kromě tréninků se nám podařilo odehrát 
přátelské utkání s místními fotbalovými celky 

TJ Desná a TJ Jiskra Tanvald,“ říká trenér Tomáš 
Moravec. Na trénování naše družstva mladších 
a starších žáků využívali hřiště s umělým povr-
chem v Desné, kde i v nepřízni počasí je terén 
bezchybný. Mladší přípravka kombinovala 
venkovní hřiště se sportovní halou. „Soustředě-
ní skvěle naplnilo naše cíle, a to posouvání se 
ve výkonnosti a budování party,“ komentoval 
Petr Vyoral, trenér mladší přípravky. Pěší výlet 
v krásném prostředí, servis realizačního týmu  
s jídlem a pitím, promítání zápasů evropské 
ligy pražských „S“ a zase trénink a trénink. Tak 
vypadá soustředění TJ Dynamo Nelahozeves.

(zk)

Březnové soustředění  
v Albrechticích v Jizerských horách

Tabulka po 19. kole Krajského přeboru 
Next Reality 1.A třídy, skupiny A muži
1.     TJ Sokol Tuchoměřice  44
2.     SK Rakovník   44
3.     FK Kralupy 1901 36
4.     TJ Viktorie Vestec  31
5.     FK Jinočany   30
6.     TJ Kovohutě Podlesí  29
7.     FK Kosoř   28
8.     SK Spartak Příbram  27
9.     TJ Jíloviště   27
10.   TJ Sokol Sedlec-Prčice  24
11.   ČLU Beroun   22
12.   MSK Klecany 1921  21
13.   SK Slaný „B“   21
14.   SK Kladno „B“   21
15.   TJ Dynamo Nelahozeves  13
16.   SK VOTICE   7

Tabulka po 12. kole IV. třídy,  
skupiny B muži
1.    TJ Dynamo Nelahozeves B  36
2.    TJ Sokol Jeviněves   23
3.    ST Sokol Chlumín/Obříství  23
4.    TJ Sokol Dřínov    23
5.    TJ Sokol Uhy    19
6.    TJ Sokol Tursko    18
7.    SK Úžice    17
8.    SK Vojkovice B    16
9.    TJ Sokol Nová Ves   14
10.  TJ Sokol Sazená    7
11.  TJ PTZ Viktorie Nelahozeves  7
12.  TJ Sokol Dolany B   4

Tabulka po 14. kole OP žactva skupiny B 
1.    MSK Klecany 1921   39
2.    STM Sokol Cítov/Horní Počaply  31
3.    STM Veltrusy/Vojkovice   30
4.    FK Čechie Kralupy nad Vltavou B  25
5.    TJ Slovan Horní Beřkovice   25
6.    AFK Eletis Lužec    18
7.    STM Sokol Dolany/Dynamo Nelahozeves  10
8.    FK Kralupy 1901    9
9.    STM Hořín/FK Pšovka Mělník  9
10.  Tělovýchovná jednota Sokol Obříství  3

dynamonelahozeves.cz

Děkujeme obci NELAHOZEVES a firmě ATLETICO za podporu dětského fotbalu TJ Dynamo Nelahozeves.

soustředění ALBRECHTICE 2024

PŘIDEJ SE K NÁM!
Smůla Svobody 
nezná meze

Nelahozeveský překážkář Petr Svoboda zažil opět hořkou zkušenost na atletickém oválu 
během velké akce. Devětatřicetiletý atlet nastoupil na halovém mistrovství světa v Glasgow 
do rozběhu na 60 metrů překážek s jasnou ambicí dalšího postupu do semifinále. Po startu 
ale skončil na třetí překážce a závod ani nedokončil. Do cíle došel s hlavou v dlaních a později 
přiznal, že si není jistý, jak bude vypadat jeho budoucnost. Bohužel, musel se zúčastnit zimní 
atletické sezóny, místo aby se připravoval na mistrovství Evropy venku a na olympijské hry. Dle 
svých slov by potřeboval být milionářem, aby mohl začít přípravu na letní sezónu. Co bude 
dál, není jisté, chuť bojovat a porvat se o super výsledek má.

(zk)
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REGISTRACE
OD 1. 3. 2024

 Barbora Mikel Kršmaru a manželé Baborovi na 
Křížové desítce

Přidejte se k výzvě 10 000 kroků 
a reprezentujte Nelahozeves
Obec Nelahozeves se v letošním dubnu poprvé zapojila do výzvy 10 000 kroků a soutěží 
s dalšími patnácti obcemi v kategorii Galské vesnice. Stejně tak tomu bude v říjnu. Je 
určena pro lidi všech věkových kategorií, zejména pak pro lidi s nadváhou nebo seniory. 
Není určena jen pro chodce, ale též pro běžce.
Cílem výzvy je hlavně se rozhýbat a mít pravidelnost. I když má výzva v názvu 10 000 kro-
ků, není cílem ujít tuto vzdálenost. Důležitější než objem je pravidelnost, svižné tempo 
a příjemné prostředí. 
Do výzvy se můžete registrovat na portálu www.desettisickroku.cz a zvolit si svůj osobní 
denní cíl. Na výběr máte od 1 km až po 35 km. Abyste reprezentovali Nelahozeves, musíte 
si ji vybrat jako místo bydliště. Registrace je zdarma.
Výzva má svou vlastní aplikaci, která se dá stáhnout jak pro Android, tak pro iOS. Přidejte 
se i vy, i když už je duben téměř v půlce. Nikdy není pozdě.

Soňa Brunnerová
členka zastupitelstva

Začíná jaro a s ním i běžecká sezóna 
naší malé běžecké komunity
Valentýský běh, 
aneb „zaběhneš mi pro srdce?“
Sérii závodů pořádaných hradeckými organi-
zátory ze Sportvisio, kteří mají pod svou zášti-
tou i OCR závody Gladiator race, odstartoval 
silniční Valentýnský běh, pořádaný každoroč-
ně v zázemí Stříbrného rybníku. Svou premi-
éru na tomto závodě na trase 5 km zpečetil 
Marek Mikel, pro kterého byl start spíše spon-
tánní, někdo nosí manželkám na Valentýna 
růže, někdo zase medaile ve tvaru srdce. 
Markovi se sice nepodařilo pokořit svůj osobní 
rekord na této distanci, nicméně svým výko-
nem vybojoval 3. místo ve své věkové katego-
rii a celkově doběhl v čase 20:23 jako 4. muž  
z celkových 59 účastníků. Doběhl tak již pro 2. 
pódiové umístění pro Rozběháme Nelahoze-
ves v tomto roce.

PanorKROS
Dne 3. března se v plzeňské Valše konal kro-
sový závod na 10 km, kde se znovu účastnil  
a reprezentoval Marek Mikel, jehož letošní bě-
žecká příprava směřuje právě na zlepšení času 
na distanci 10 km a půlmaratonu. Krosová trať 
však není dělaná na pokoření osobních rekor-
dů (účastníci nastoupali 211 metrů převýšení), 

nicméně je ideální pro tuto fázi běžecké přípra-
vy. Po zhlédnutí startovní listiny bylo jasné, že  
o kvalitní konkurenci nebude nouze, neb se při-
jeli účastnit reprezentanti několika atletických 
klubů. I přesto se Marek dokázal udržet v čele 
závodu a doběhl si pro 5. místo s časem 47:09. 

Křížová desítka – „křížem krážem 
přes hradecké lesy“
Dalším silničním závodem ze série Sportvisio 
je hradecká Křížová desítka. Jak už sám název 
napovídá, jedná se o velmi specificky vedenou 
trať v hradeckých lesích, která opravdu kopíru-
je kříž. Tento závod je oblíbený i mezi elitními 
běžci a i letošní ročník již dopředu avizoval 
velmi kvalitní časy. Jáchym Kovář se závodu 
účastnil už poněkolikáté a dokonce chtěl po-

kořit magickou hranici 30 minut. Závodu se 
účastní například i bývalá česká reprezentant-
ka a olympionička Eva Vrabcová Nývltová.
Hlavní závod, kopírující kříž, má distanci  
10 km, celá akce má však i několik dopro-
vodných závodů – canicross, dětské závody 
a kratší závod na 5 km. 
Na trať 10 km se postavili manželé Míša a Petr 
Baborovi s hlavním cílem si závod hlavně užít. 
Petr si doběhl pro svůj parádní osobní rekord  
a s časem 41:18 se umístil na 16. místě ve svojí 
věkové kategorii. Míše se s časem 52:25 poda-
řilo obhájit 10. místo ve své věkové kategorii 
(před dvěma lety zde běžela závod na 5 km).
Ani letos nebyla hranice 30 minut na této trati 
pokořena. Celkovým vítězem se stal Jáchym 
Kovář s čase 30:15.
A jak už tomu i samo počasí napovídalo, účast-
nila se závodu i Bára Mikel, která však zvolila 
pouze kratší distanci doplňkového závodu. Na 
pětikilometrové trati doběhla s časem 23:19 
jako 6. žena a podařilo se jí vylepšit si osobní 
rekord na této distanci.

Barbora Mikel Kršmaru

Michaela a Petr Baborovi

Marek Mikel
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Sezóna stolních tenistů je u konce. Bohužel není tolik podařená jako 
ty předchozí. Družstvo Dynama A bohužel sestoupilo do regionálního 
přeboru 2. třídy. Družstvo Dynama B potvrdilo umístění, ve kterém se 
pohybovalo po celou sezónu, a i nadále bude působit v regionálním 
přeboru 1. třídy. Družstvo Dynama C nezvládlo koncovku soutěže a 

rovnou sestupuje. Nic na tom nezměnila výhra v posledním kole. 
Radost pro Dynamo přinesla soutěž regionálního přeboru 3. třídy. 
Družstvo Dynamo E se dostalo do play off, ve kterém po boji podlehlo 
Sokolu Všetaty. Žactvo bojovalo, co to šlo, ale i přes dvě jarní výhry 
skončilo na konečném šestém místě.

(zk)

Sezóna stolních tenistů u konce

Konečná tabulka regionálního 
přeboru 1. třídy
1. SK Mšeno A  51
2. TTC Dřínov A  44
3. TJ Neratovice E  43
4. TJ Neratovice D  43
5. Sokol Mělník-Pšovka A 42
6. TJ Kralupy A  39
7. TJ Sokol Všetaty C 31
8. TJ Dynamo Nelahozeves B 28
9. TJ Sokol Všetaty B 26
10. Sokol Horní Počaply 19
11. TJ Dynamo Nelahozeves A 10
12. Sokol Dolní Beřkovice B -1

Konečná tabulka regionálního 
přeboru 2. třídy 
1. TJ sokol Všetaty D 40
2. TJ Kralupy C  39
3. TJ Neratovice F  30
4. TJ KRALUPY B  29
5. TJ Sokol Byšice  25
6. SK Mšeno B  25
7. TTC Dřínov B  24
8. Sokol Mělník-Pšovka B 19
9. SK Liběchov A  16
10. TJ Dynamo Nelahozeves C 15

Konečná tabulka regionálního 
přeboru 3. třídy
1. TJ Start Mlékojedy A 42
2. TJ Sokol Libiš  37
3. TJ Sokol Všetaty E 27
4. TJ Dynamo Nelahozeves E 26
5. TJ Neratovice G  23
6. SK Liběchov B  18
7. TJ Dynamo Nelahozeves D 14
8. TTC Dřínov C  14
9. TJ Start Mlékojedy B-ZD 8

Konečná tabulka OP žactva
1. TJ Aero Odolena Voda 36
2. SK Liběchov  22
3. TJ Sokol Všetaty B 22
4. TJ Sokol Všetaty A 17
5. TJ Neratovice B  13
6. TJ Dynamo Nelahozeves 9
7. TJ Neratovice A  2

 

Hospic Tempus poskytuje domácí 
hospicovou péči již více jak sedm let
Smyslem naší práce je věnovat svůj čas člo-
věku v jeho nejtěžší chvíli. S úctou a pokorou 
pomáháme lidem, kteří se ocitli v terminál-
ním stadiu nevyléčitelné choroby a přejí si 
strávit své poslední dny doma, v péči obětavé 
rodiny. Snažíme se v těchto těžkých chvílích 
být podporou nejen fyzickou, ale i psychic-
kou. Za všech okolností dbáme na zachování 
lidské důstojnosti. Působíme v okresech Měl-
ník a Praha-východ.

Co můžete očekávat od domácí hos-
picové péče?
Odbornou zdravotní péči dostupnou pro 
naše klienty 24 hodin denně. Sociální pra-
covnice poskytne základní sociální pora-
denství a pomoc s vyplněním požadavku 
na příspěvky. Pečovatelky odlehčovacích 

služeb pomohou s hygienou a péčí o klienty, 
aby si pečující osoba mohla zařídit potřebné 
osobní záležitosti, odpočinout si. V případě 
potřeby lze využít služby psycholožky nebo 
duchovního. Hospic také disponuje půjčov-
nou nových kompenzačních pomůcek prio-
ritně pro hospicové klienty.

Co je cílem této služby?
Ukázat a nabídnout rodinám možnost, jak své 
blízké dochovat ve svém domácím prostředí 
a zajistit jim tak důstojný a laskavý konec ži-
vota. Připravujeme kulturní a vzdělávací akce 
s cílem zvýšit povědomí o možnosti využití 
domácí hospicové péče.

Chcete se dozvědět více?
Rádi vám poskytneme další informace o do-
mácí hospicové péči či samotných odlehčo-

vacích službách na tel.: 720 557 554 nebo na-
vštivte naše stránky www.hospictempus.cz.

Máte zájem podpořit domácí hospicovou péči?
Dává vám smysl naše práce, můžete nás pod-
pořit přímo na účet organizace 
115-4273410257/0100. Jestliže jsou nám zná-
me údaje o darující osobě či organizaci, zasí-
láme potvrzení o daru.

Jana Kučerová
sociální pracovnice
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Nelahozeveský zpravodaj

Obec Nelahozeves vás zve na multižánrový festival pod širým nebem

doprovodný program pro děti • bohaté občerstvení • koktejl BAR • pivní speciality

Top
dream
company DJ

Wiklopil

RockHarmonie

Klasickej

postup
a dalsí..

-123
minut

v parku
pod zámkem

15. června 2024
Nelahozeves

od 15:00

vstup zdarma

S
O
B
O
T
A

Co si představit pod názvem Ro(c)k české hud-
by a proč je to „c“ v závorce? Protože nejde jen 
o klasický letní festival, ale připomínáme tím 
významné výročí, které se v našem státě slaví 
jednou za deset let již od roku 1924 – Rok české 
hudby. Tradice byla založena u příležitosti oslav 
stého výročí narození Bedřicha Smetany a letos 
od jeho narození uplyne již 200 let! Tématem 
Smetanovy doby bylo hledání české identity 
v bouřlivě se rozvíjejícím světě, a když se za-
myslíme, je stále aktuální. Nejen Smetanovo 
výročí je jubilejní, jmenujme alespoň několik 
dalších významných skladatelů – Leoš Janáček 
(* 1854), Josef Suk (* 1874), z jiného žánru 
například Jiří Šlitr (* 1924), Karel Kryl (* 1944  
a † 1994), výročí úmrtí má nejen Antonín 

Dvořák († 1904), ale i Kurt Cobain († 1994).
Pro Nelahozeves má a bude mít rok 2024 dal-
ší velký význam – po rozsáhlé rekonstrukci se 
letos dočkáme znovuotevření Rodného domu 
Antonína Dvořáka, celosvětově nejhranějšího 
hudebního skladatele. Práce a přípravy vrcho-
lí, kdo jezdí kolem, dobře ví a my všichni na-
pjatě sledujeme, jak to celé dopadne a držíme 
palce rodině pana Lobkowicze a všem, kteří 
se na projektu podílejí, aby se zapsali do dějin 
Roku české hudby zlatým písmem!
Letošní ročník Roku české hudby se nese v duchu 
hlavního sdělení: Hudba jsme my. Neomezuje se 
na žánr klasické hudby, ale naopak vybízí k setká-
vání různých stylů na jednom pódiu a zve široké 
publikum k účasti na desítkách kulturních akcí.

Proto jsme se rozhodli uspořádat v sobotu 
15. června Ro(c)k české hudby se skvělými 
interprety v nádherném prostředí parku pod 
zámkem, v sousedství rodného domu. Sme-
tanovi i Dvořákovi by se jistě líbila dechová 
sekce kapely Top Dream Company, preciznost 
kytaristy z minus123minut i fúze smyčců a bi-
cích ROCKharmonie a u toho by popíjeli svoje 
oblíbené pivo. Jak už jste zvyklí z Happeningu, 
budeme mít spoustu stánků s kvalitním ob-
čerstvením, podpoříme též kralupskou Charitu  
a nezapomeneme ani na vegetariány, kteří klo-
básám prostě neholdují. Vezměte děti, rodiče, 
kamarády a známé, ať to společně oslavíme.
Myšlenku podpořil také Středočeský kraj 
částkou 110 000 Kč, za což velice děkujeme.
Za obec Nelahozeves vás zve kulturní komise 
a další neúnavné duše této vesnice.

Oslavme společně Ro(c)k české hudby

Slalomáři pojedou o repre
K umělé slalomové dráze pod Miřejovickým mostem se o třetím dubnovém víkendu bu-
dou upírat zraky všech fanoušků sportu. Zvláště pak těch, kteří holdují vodnímu slalomu. 
Dvěma závody zde bude, v rámci 1. a 2. Českého poháru, zahájena kvalifikace do repre-
zentačního družstva. Závodů se zúčastní kompletní česká špička, a ti nejlepší si pak zajistí 
účast na olympijských hrách v Paříži. Tu má v tuto chvíli, díky výsledkům z loňské sezóny, 
jistou pouze Jiří Prskavec na kajaku.
Nelahozeveský borec a odchovanec místního oddílu Jan Bárta tak bude v nejnabitější 
kategorii kajakářů bojovat „pouze“ o reprezentační dres. Ten obléknou vždy tři nejlepší 
v kategorii a reprezentační trikot zkusí ve své poslední závodní sezóně vybojovat i Vavři-
nec Hradilek. V kategorii žen si „univerzálka“ Terka Fišerová zkusí vyjet nominaci v obou 
kategoriích. O totéž se pokusí i již zmiňovaný Jiří Prskavec, který by kromě kajaku rád 
reprezentoval i na kánoi. Určitě se bude na co koukat.

Využijte tedy tuto jedinečnou příleži-
tost a přijďte se podívat. Vstup zdarma, 
slunečné počasí zajištěno.

Robin Hron

Kateřina Bryndová

Sobota a neděle 20.–21. dubna:
9.30 h start kvalifikace
13.00 h finále A (10 nejlepších z každé kategorie)
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Akce v Nelahozevsi a okolí
Ι  místní akce   •  Ι  akce poblíž   DUBEN

Medové království
Pátek 12. dubna od 15 hodin
Exkurze a tematické odpoledne  
pro děti u včelaře Jakuba Hrňáka  

• Pořádá Klub Dobrodruh  

• Viz plakát na straně 24

Alberto Vojtěch Frič 
a jihoameričtí indiáni 
českého původu  
v Paraguayi
Čtvrtek 18. dubna od 19 hodin,  
Velvarské muzeum
Přednáška se světelnými obrazy 

Český pohár  
ve vodním slalomu 
Sobota a neděle 20.–21. dubna, 
9.30–14 hodin,  
umělá slalomová dráha Veltrusy  
(pod Miřejovickým mostem)
Kvalifikační závod do reprezentačního 
družstva • Článek na straně 30

Hrnčířské slavnosti
Sobota až neděle 20.–21. dubna, 
10–17 hodin, zámek Nelahozeves
Bohatý víkendový program  

• Článek na straně 16

170. výročí pomníku 
zasnoubení 
 Středa 24. dubna od 10 hodin 
(odchod od školy)
Viz článek na straně 14

Komunitní den  
v Rodném domě  
Antonína Dvořáka
Sobota 27. dubna od 14 hodin
Prohlídka rodného domu pro 
obyvatele obce • Rezervace nutná 

• Viz článek na straně 24

Lešanské čarodějnice
Úterý 30. dubna od 16 hodin, 
Višňovka
Čarodějná stezka pro děti  

• Občerstvení • Viz plakát na straně 24

Hasičské čarodějnice  
Úterý 30. dubna od 17 hodin,  
Na Skále
Diskotéka • Občerstvení  

• Viz plakát na straně 31

  ČERVEN

Pohádkový les
Neděle 2. června od 14 hodin, 
Ve Vrbičkách 
Oslava Dne dětí  

• Viz pozvánka na straně 25

Dny Kralup
Středa–neděle 5.–9. června
Program viz www.dnykralup.cz

Noc kostelů
Pátek 7. června, Kralupy nad Vltavou, 
Zeměchy, Veltrusy, Velvary, Vepřek, …
Hudební vystoupení, prohlídky kostelů  

• (kostel v Nelahozevsi je v rekonstrukci)

Volby do Evropského 
parlamentu
Pátek a sobota 7.–8. června
Informace na straně 2

Záhada vojkovického jezera
Sobota 8. června 
Celodenní výlet s programem pro děti  

• Pořádá Klub Dobrodruh  

• Přihlášky na tel. 731 574 580 

Info-kvíz 
 Středa 12. června od 18.30 hodin,  
Infocentrum Nelahozeves  
Téma Harry Potter  

• Viz plakát na straně 31

Ro(c)k české hudby 
Sobota 15. června od 16 hodin,  
park Antonína Dvořáka
Hudební festival 

• Vstup zdarma  

• Pozvánka na straně 30

    Sportovní den mládeže
Sobota 15. června  
nebo neděle 16. června od 14 hodin,  
hřiště TJ PTZ Viktorie Nelahozeves
Sportovní hry pro děti od 3 do cca 11 let  

• V době uzávěrky zpravodaje nebylo  
o termínu akce finálně rozhodnuto

Olofest aneb Vítání léta  
v Olovnici
Pátek 21. června od 18.30 hodin

  KVĚTEN

Strom lásky
Středa 1. května,  
Infocentrum Nelahozeves
Oslava 1. výročí vysazení Stromu lásky  

• Mandlové menu

Dvořák 120 – rok české 
hudby na Kralupsku
2. května–8.června, Městské muzeum  
v Kralupech nad Vltavou
Výstava, kostýmy, hudební osobnosti 

Kralupska

Veteráni na zámku 
Sobota 11. května od 8 do 16 hodin, 
zámek Nelahozeves
Historická vozidla a vozítka • Závody 
šlapacích autíček • Hudební doprovod  
Big Band Kralupy • Článek na straně 16

    Info-kvíz 
Středa 15. května od 18.30 hodin, 
Infocentrum Nelahozeves
Téma: český film a seriál  

• Viz plakát na straně 31

Swap oblečení 
Sobota 18. května od 10 do 17 hodin,  
Infocentrum Nelahozeves
Viz plakát na straně 21

Biblické písně Antonína 
Dvořáka – koncert
Středa 22. května od 17 hodin, kostel 
Nanebevzetí Panny Marie a sv. Václava  
v Kralupech nad Vltavou

Malva fest
Sobota 25. května od 15 hodin, 
Malvaňák Velvary
Vystoupí O5 a Radeček, Civilní Obrana,  
Globus Band, Jindra Kejak

Májová zábava
Sobota 25. května od 19 hodin,  
TJ Dynamo Nelahozeves
Viz pozvánka na straně 25

KristaLin a Tokhi  
– koncert 
Pátek 31. května od 18 hodin,  
Infocentrum Nelahozeves


